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Pazin, 29. rujna 2017. 

 



 

ZAPISNIK 

 sa 4. sjednice  Skupštine Istarske županije, održane 29.09.2017. godine 

(ponedjeljak),  u dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu 

 Sjednicu je u 10,05 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske 
županije ( IDS-HNS-ISU-IP-HSLS-ZELENI), koji je  sjednici i  predsjedavao. 

 Pozdravlja sve  vijećnice i  vijećnike, Župana Istarske županije, gospodina Valtera 
Flega i  njegove zamjenice i zamjenika, pozdravlja prisutne pročelnice i pročelnike, te 
sve ostale suradnike i one koji će sudjelovati u radu Županijske skupštine, 
predstavnike sredstava  javnog informiranja. 

 

PRISUTNI – ODSUTNI: 

 

 

  

Red
. 

br. 

 VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni Opravdano 
odsutna 

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  



16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni Odsutan (O) 

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP - HSU - HSS – SDSS – IL  

28. Ljerka Peruško SDP - HSU - HSS – SDSS – IL  

29. Radovan Cvek SDP - HSU - HSS – SDSS – IL  

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP - HSU - HSS – SDSS – IL  

31. Milio Bulić SDP - HSU - HSS – SDSS – IL  

32. Silvano Hrelja SDP - HSU - HSS – SDSS – IL  

33. Goran Subotić SDP - HSU - HSS – SDSS – IL  

34. Mirjana Galo SDP - HSU - HSS – SDSS – IL  

    

36. Jurica Šiljeg HDZ Odsutan (O) 

37. mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum Živi zid  

41. Damir Prodan Živi zid  

42. Gordana Čakić Živi zid  



 

OSTALI PRISUTNI : 

Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 

GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica  Župana IŽ, 

FABRIZIO RADIN, zamjenik Župana IŽ,  

VALERIO DRANDIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i  druge 

etničke manjine IŽ,  

VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 

MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 

IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 

SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Upravnog odjela za  financije i proračun IŽ, 

JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 

LORENA BRGIĆ, mr. sc., v.d. pročelnice za  gospodarstvo IŽ, 

MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, 

ribarstvo i vodoprivredu IŽ , 

VESNA PAVLETIĆ, v.d. po ovlaštenju Župana, pročelnica Upravnog odjela za 

decentralizaciju, lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i 

gradnju IŽ, 

SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 

VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 

NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 

PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  

Istarske  županije,  

PATRIZIA BOSICH, pročelnica  Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 

integracije IŽ, 

DUŠKO KIŠBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije, 

HELGA GLAVAN – MOŽE, ravnateljica  zaklade za  poticanje partnerstva i  razvoj  civilnog  

društva IŽ,  

DAVOR DEBELJUH, mr.sc. Služba za reviziju IŽ, 

MARGARETA STIPANČIĆ, pročelnica Službe za  javnu  nabavu IŽ. 

BISERKA GRIPARIĆ, pomoćnica ravnatelja Županijske uprave za ceste IŽ. 

 

 PREDSJEDNIK obavještava da je poslao obavijest o dopuni dnevnog reda sa točkom 
19. Prijedlog Zaključka o davanju  prethodnog pozitivnog mišljenja na imenovanje 
načelnika policijske uprave Istarske. Druge prijedloge  dopune nije dobio pa moli 
vijećnike da se izjasniste o  dopuni dnevnog reda, čime se Skupština suglasila. 

 Zatim stavlja na glasanje prijedlog dnevnog reda sa usvojenom dopunom. 

 Konstatira da je Skupština jednoglasno za 4. sjednicu utvrdila slijedeći  

DNEVN I R E D 

43. dr.sc. Tea Golja MOST  

44. Ladislav Turčinović MOST Odsutan 

45. Divna Radolović Rosanda MOST  



1. Verifikacija zapisnika sa 2. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3.  
a. Prijedlog Odluke o stavljanju mandata člana Skupštine Istarske županije u mirovanje 
b. Prijedlog Rješenja o verifikaciji mandata člana/članice Skupštine Istarske županije 
c. Svečana prisega člana /članice Skupštine Istarske županije 
4. Prijedlog Polugodišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2017. 

godinu 
5. Izvješće o radu župana Istarske županije za razdoblje od 01. siječnja do 30. lipnja 

2017. godine 
6. Prijedlog  Zaključka o usvajanju Polugodišnjeg izvještaja o izvršenju financijskog 

plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za razdoblje od 01.01. do 
30.06.2017. godine  

7. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Istarskih 
domova zdravlja o zaduživanju radi nabave financijskih sredstava za financiranje 
projekta izgradnje i opremanja ambulante primarne zdravstvene zaštite u Vodnjanu 

8. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Istarskih ljekarni o 
odabiru najpovoljnije ponude za gradnju zgrade zdravstvene namjene – Ljekarna 
„Vodnjan“ 

9. Prijedlog Odluke o povjeravanju ovlaštenja Općini Vrsar – Orsera za davanje 
koncesija na pomorskom dobru 

10. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Pula 
11.  
a. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o izmjenama Statuta Lučke uprave 

Rabac 
b. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o izmjenama Statuta Lučke uprave 

Umag-Novigrad 
12. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o isknjiženju zgrade u 

Livadama 
13.  
a. Prijedlog Odluke o osnivanju Savjeta za socijalnu skrb Istarske županije 
b. Prijedlog Rješenja o imenovanju predsjednice i članova/članica Savjeta za socijalnu 

skrb 
14. Prijedlog Rješenja o imenovanju predsjednice i članova/članica Savjeta za zdravlje 

Istarske županije 
15.  
a. Prijedlog Odluke o potrebnom broju mrtvozornika za područja gradova i općina u 

Istarskoj županiji 
b. Prijedlog Rješenja o trećim izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju 

mrtvozornika na području Istarske županije 
16. Prijedlog Rješenja o imenovanju ravnateljice Javne ustanove za upravljanje 

zaštićenim dijelovima prirode IŽ "Natura Histrica" 
17. Prijedlog Rješenje o imenovanju Antikorupcijskog povjerenstva Istarske županije 
18. Prijedlog Rješenja o izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju predsjednika i 

članova Službeničkog suda Istarske županije Pazin, Tribunale per il personale 
impiegatizio della Regione Istriana, Pisino 

19. Prijedlog Zaključka o davanju  prethodnog pozitivnog mišljenja na imenovanje 
načelnika policijske uprave Istarske. 

 

ORDINE DEL GIORNO 

1. Verifica del verbale della 2a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3.  
 



a. Proposta di Delibera sulla sospensione del mandato di membro dell'Assemblea della 
Regione Istriana 

b. Proposta di Provvedimento di verifica del mandato del/della consigliere/a 
dell'Assemblea della Regione Istriana 

c. Giuramento solenne del/della consigliere/a dell'Assemblea della Regione Istriana 
4. Proposta della Relazione semestrale sull'attuazione del Bilancio della Regione 

Istriana per il 2017 
5. Relazione sul lavoro svolto dal Presidente della Regione per il periodo dall'01 gennaio 

al 30 giugno 2017 
6. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione semestrale sull'attuazione 

del piano finanziario dell'Autorità regionale per le strade della Regione Istriana per il 
periodo dall'1 gennaio al 30 giugno 2017  

7. Proposta di Conclusione sul consenso alla Delibera del Consiglio d'amministrazione 
delle Case della salute dell'Istria sull'indebitamento per acquistare mezzi finanziari per 
il finanziamento del progetto di costruzione e attrezzatura dell'ambulatorio di 
protezione sanitaria primaria a Dignano 

8. Proposta di Delibera sul consenso alla Delibera del Consiglio d'amministrazione delle 
Case della salute dell'Istria sulla scelta dell'offerta migliore per la costruzione 
dell'edificio a destinazione sanitaria - Farmacia "Vodnjan" 

9. Proposta di Delibera con cui si affida al Comune di Vrsar-Orsera la facoltà di 
assegnare concessioni sul demanio marittimo, 

10. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera d'istituzione dell'Autorità portuale di 
Pola, 

11.  
a. Proposta di Delibera sul previo consenso alla Delibera sulle modifiche dello Statuto 

dell'Amministrazione portuale di Rabac (Porto Albona) 
b. Proposta di Delibera sul consenso alla Delibera sulle modifiche dello Statuto 

dell'Amministrazione portuale di Umago-Cittanova 
12. Proposta di Delibera sul previo consenso alla Delibera di cancellazione dell'edificio a 

Livade (Levade)   
13.  
a. Proposta di Delibera sull'istituzione del Consiglio per l'assistenza sociale della 

Regione Istriana 
b. Proposta di Provvedimento di nomina della Presidente e dei membri del Consiglio per 

l'assistenza sociale della Regione Istriana 
14. Proposta di Provvedimento di nomina della Presidente e dei membri del Consiglio per 

la salute della Regione Istriana 
15.  
a. Proposta di Delibera sul numero necessario di medici necroscopi per i territori delle 

città e dei comuni nella Regione Istriana 
b. Proposta di Provvedimento sulle terze modifiche e integrazioni del Provvedimento di 

nomina dei medici necroscopi sul territorio della Regione Istriana, 
16. Proposta di Provvedimento di nomina della direttrice dell'Ente pubblico per la 

gestione delle aree protette della natura della Regione Istriana "Natura Histrica" 
17. Proposta di Provvedimento di nomina della Commissione anti corruzione della 

Regione Istriana 
18. Proposta di Provvedimento sulle modifiche e integrazioni del Provvedimento di 

nomina del presidente e dei membri del Službenički sud Istarske županije Pazin, 
Tribunale per il personale impiegatizio della Regione Istriana, Pisino 

19. Prijedlog Zaključka o davanju  prethodnog pozitivnog mišljenja na imenovanje 
načelnika policijske uprave Istarske. 

xxx. 

AD – 1 
Verifikacija zapisnika sa 2. sjednice Skupštine Istarske županije 



 
 Skupština je  bez  primjedbi jednoglasno verificirala 
 

ZAPISNIK 
  

sa 2. sjednice  Skupštine Istarske županije 
 

AD – 2  
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

 
 Na prethodnoj sjednici  vijećnička pitanja  nisu uspjeli  postaviti: Sanja Radolović, 

Nevija Poropat, Gordana Ćakić , Mirjna Galo i  nakon toga su još prijavljeni: Vili  
Rosanda, Ljerka Peruško, Boris Rogić, Tatjana Tomaić, Cinzia Počeko Kranjec, Damr  
Grunbaum, Divna Rosanda. 

 
 SANJA RADOLOVIĆ, SDP, kaže da će svoje vijećničko pitanje započeti s jednom 

aktualnom temom.  
 Prvo pitanje. 
 Mislim da ste svi vidjeli Odluku Župana o provedbi sufinanciranja prijevoza 

srednjoškolcima za školsku 2017/18. godinu, pa me zanima zašto se ove godine u 
Proračunu nije našao iznos potreban za sufinanciranje prijevoza srednjoškolcima. 
Posljednji put kada je Županija sufinancirala prijevoz radilo  se o  svega, da tako 
kažem, za veliki Županijski proračun 1.300.000,00 kuna. Na neki način ovime su 
roditelji i   djeca prvenstveno kažnjeni, tako da neko dijete iz Lanišća neće imati prava 
kao  u  nekom razvijenom Rovinju. Tražim od Župana da preispita ovu  Odluku, da se 
nađe novac u Proračunu, jer mislim  da su nam djeca  svima nama na prvom mjestu.     

 Drugo. 
 Nemam pitanje nego prijedlog.  
 Imala sam prilike pročitati, a u konsultaciji sa svojim kolegama vijećnicima smo se 

složili, da bi možda bila dobra ideja da se svako  toliko održava nekakva koordinacija 
župana, pročelnika, direktora i  ravnatelja, sa načelnicima i gradonačelnicima, na 
kojima se prezentiraju svi razvojni projektima županije na kojima oni mogu  
neformalno pitati o projektima koji ih zanimaju, pa tako predlažem da se održi svako  
toliko nekakva koordinacija  savjetnicima gdje bismo mi mogli neformalno pitati, gdje 
bi se nam moglo prezentirati sve ono što Županija radi po pitanju svog razvoja, a ne 
samo ovako u sklopu  tehničkih pitanja.  

 Također predlažem, ukoliko se prijedlog prihvati, da se pozove i direktorica Društva 
Brijuni rivijera, iako nije direktno pod ingerenciju Istarske  županije, koje je  Društvo 
od strateškog interesa. Mmislim da nas svih zanima što se dešava po pitanju tog 
bitnog projekta za kojeg obećavamo da će otvoriti nekoliko tisuća radnih mjesta. 

 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećnici  Sanji Radolović na pitanju i jednoj inicijativi, odnosno 

sugestiji. Inicijativu i prijedlog kao Župan apsolutno podržava i u ponedjeljak ima 
koordinaciju sa gradonačelnicima  upravo oko aktualnih projekata. Zajedništvo je 
jedan od temelja  uspjeha Istarske županije. Koordinacije  načelnika  itekako su 
potrebne, bez obzira na pojedinačne kontakte, susrete, posjete općinama, gradovima, 
gdje se dogovaraju konkretni razvojni projekti za bilo koji  grad ili općinu. Naravno da 
je to tema Županijske skupštine, odnosno Skupštine kao takve, ali siguran sam, 
poznavajući otvorenost i predsjednika Županijske skupštine i svih vas, da ćemo naći 
jedan način, neku formu zajedničkog promišljanja i rada na aktualnim projektima i 
Županijske skupštine, ali i  svih onih tijela koje ste vi spomenuli. 

  
 Što se tiče prijevoza, u ovom slučaju, srednjoškolaca, to je jedna jako duža ili 

dugačka tema. Ja ću se sjetite te teme kada sam ovdje, mislim da sam lani u isto 
vrijeme odgovarao, ali prije toga ja bih rekao da puno toga smatram da bi trebalo biti 



besplatno. Smatram na primjer  da bi marenda  trebala biti besplatna u školi, kao što 
je to na primjer u bolnici, u nekim drugim ustanovama gdje osuđeni ljudi budu. 
Smatram da na primjer poslije podne  ako  se djeca bave sportom, što je jako zdravo, 
zadnji put smo  pričali, da bi trebalo poticati da ne plaćaju na primjer članarine u 
nekim sportskim klubovima, da to bude besplatno, jer je to definitivno dobro danas za 
djecu. Naravno, da treba, to je jedina zakonska obveza, prijevoz osnovnoškolaca biti 
besplatan. Do 3 kilometara rekao je zakon, a srednjoškolaca do 5 kilometara. I tako 
mogu nastaviti još 10 minuta što mislim da bi bilo dobro da je  besplatno, ali neću 
nastaviti, nego ću reći da s druge strane kakve mi imamo trendove u našem 
Proračunu. Imamo trendove, dakle, kontinuiranog gubitka izvornih prihode, odnosno 
sredstava u našem Proračunu i da objedinjeni proračun, što ćemo i kasnije vidjeti, je 
1.200.000.000,00 kuna, ali ono sa čime upravljamo je 125.000.000,00 kuna.  I taj 
trend pada, nažalost je prisutan sa ozbiljnim tendencijama još većeg budućeg pada, 
jer je jučer na sjednici Vlade RH izglasan novi Zakon o financiranju lokalne i 
regionalne samouprave koji ide prema Saboru RH. Nažalost, mi  već cijeli niz godina 
to ne radimo, a ne radimo od one prve reforme, a inače ovo je četvrta  porezna 
reforma  u pet godina koliko imam čast biti Župan koja svaka ide nauštrb upravo 
lokalne i regionalne  samouprave.  Ja ću vam reći da  to nije sve . Imamo osim tih 
izvornih prihoda i dio koji se tiče točno dijela kojeg vi spominjete, a tiče se 
decentraliziranih funkcija, iz  tih decentraliziranih funkcija mi plaćamo poglavito dio 
zdravstva, školstva i svih ostalih zakonom propisanih obveza koje trebamo raditi. 

  Što se tiče naše zakonske obveze koja se tiče prijevoza osnovnoškolaca mi iznad 
standarda iz našeg Proračuna svake godine izdvajamo milijune kuna više nego što 
dobivamo. To možete vidjeti u Proračunu, izvršenje Proračuna, pa tako 2016. godine 
2.700.000,00 kuna iz izvornih prihoda dali smo prema decentraliziranim, 2017. godine 
3.800.000,00 kuna, a 2018. godine 4.800.000,00 kuna novih sredstava plaćamo 
osnovnoškolcima iz razloga, jer je prijevoz u Istri puno skuplji nego u Vinkovcima, 
Osijeku ili Krapini. Mi dobivamo ista decentralizirana sredstva i ovo ljeto imali smo 
tako teške razgovore, natječaje da uspijemo popuniti praktički sve linije sa prijevozom 
i uspjeli smo. Međutim,  već sada nagovještavam da na rebalansu nam fali oko milijun 
kuna,  slijedeće godine 2 milijuna kuna. Nakon tri mjeseca ozbiljnih radova gdje je 
moj zamjenik na tome  radio, ponavljanje natječaja, da ne kažem molbe, a tu neki 
načelnici između vas i sjede znaju o čem pričam i iskreno im se zahvaljujem na 
pomoći da dobijemo i uopće prijevoz kojeg na rebalansu ćemo morati  pokriti. Još 
sada danas ne znamo odakle ćemo te milijune kuna morati  naći, naći  ćemo ih u 
rebalansu kojeg najavljujem, a  i u prijedlogu Proračuna za drugu godinu kao što sam 
rekao, samo tu  fali 2 milijuna kuna. Dakle, smatram da bi bilo  dobro da je besplatno, 
smatram da bi bilo  dobro da je puno toga još besplatno. Ali,  odgovoran sam čovjek i 
odgovoran sam za izvršene Proračuna, pa stoga dok se ne desi toliko proklamirana 
decentralizacija to nije realno da obećam.  

 
 NEVIA POROPAT, IDS, naglašava da bi prije nego postavi svoje pitanje, htjela se 

ukratko osvrnuti na svečanu sjednicu Skupštine Istarske županije, koja je održana u 
ponedjeljak 25.09.2017. godine u Pazinu.  

 Želi izraziti žaljenje zbog neugodnosti koje je doživjela predsjednica Republike 
Hrvatske na samoj sjednici. Moram istaknuti  da se ograđujemo od neprimjerenih 
reakcija pojedinaca koji  su predsjednicu doveli u nezgodnu situaciju u njenom 
izlaganju i ne samo u izlaganju predsjednici nego još nekih govornika koji su 
sudjelovali na svečanoj sjednici. 

 Svi znamo  da je Istra poznata po toleranciji i otvorenosti te nikako ne podržavamo 
takve reakcije pojedinaca. 

 Isto tako želi se zahvaliti predsjednici na  jasnim porukama koje je poslala Vladi 
Republike Hrvatske. Tu prvenstveno mislim na poruke vezane uz  decentralizaciju i  
davanje većih ovlasti jedinicama lokalne samouprave kako gradova i općina tako i  
same  županije.  



 Isto  tako predsjednica je ponovno po ne znam koji put istakla Istarsku županiju kao 
primjer županijama u Republici  Hrvatskoj, kojoj stvarno upućujemo iskrenu zahvalu   
vezanu uz Istru.. 

 Eto, još jedanput moje isprike i predsjednici i svima koji su doživjeli neugodnosti u 
ponedjeljak na svečanoj sjednici Skupštine Istarske županije, od srca iskreno se 
ispričavamo. 

  
 A sada bih postavila jedno pitanje. 
 Pitanje je vezano uz temu Karigador.    
  Dobili smo i na e-mailove dopis od Udruge «Naš lipi Karigador. Zamolila bih Župana 

da nam  svima  pojasni situaciju vezanu uz Karigador i  problematiku koja se tamo 
dešava.  

 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje  poštovanoj vijećnici Neviji Poropat na  dva aktualna pitanja, 

odnosno na jedno pitanje i  jedan osvrt. 
 Činjenica je da u ponedjeljak 25.09.2017. godine na svečanoj sjednici  Skupštine 

Istarske županije nije bilo neugodno samo predsjednici Republike Hrvatske, gospođi 
Kolindi Grabar Kitarović, bilo je neugodno  svima nama, bilo je neugodno izaslaniku 
predsjednika Hrvatskog sabora i izaslaniku predsjednika premjera RH, ali kao što 
sam rekao svima nama je bilo neugodno. I ja mogu žaliti i žalim za takvim 
ponedjeljkom, žalim jer je  u tom ozračju prošla svečana sjednica naše Županijske 
skupštine. To je  bilo jedno neprimjereno, neprikladno ponašanje, ali ponašanje, prije 
svega, par pojedinaca, par izoliranih pojedinaca koji su pokazali apsolutno 
nepoštovanje institucija, institucije ove Županijske skupštine, institucije  Županije kao 
takve, ali naravno institucije Predsjednice Republike i svih koji smo  tamo bili.  

 Dobo ste rekli, mi jesmo i hoćemo biti i otvorena  i tolerantna županija, a ja kao Župan 
želim se apsolutno i ograditi od takvih ponašanja, od takvog događaja i osuditi ga, jer 
to ne priliči našim ljudima, to ne priliči Istri.  

 Svi znamo kakve su bile zasluge istarskog svećenstva, svi znamo povijesne činjenice, 
ali kako ja volim često  reći, nemojmo se  osvrtati u prošlost, gledajmo u  budućnost i 
zato apsolutno u pravu ste kada kažete kako je predsjednica  snažnu poruku poslala 
Vladi RH. Hvala predsjednici na tome, hvala na tome što je prepoznala potrebu za 
decentralizacijom. I meni je samo žao što je taj prvi dio, taj  neugodni dio i medijima 
zasjenio izvrsne pozitivne i perspektivne poruke predsjednice Republike Hrvatske.  

  
 Pitanje Karigadora, odnosno potencijalne koncesije u luci Karigador. 24.07.2017. 

godine  bila je radna sjednica Skupštine Istarske županije  na kojoj je ta točka 
dnevnog reda odgođena. Na toj sam sjednici rekao kako ćemo tražiti  očitovanje i 
Općine i Lučke uprave, ali i vidjeti sve formalno-pravne radnje, odnosno pretpostavke  
koje su dovle do ovih događaja. Ja sam i jučer bio u Općini Brtonigla, razgovarao sa 
načelnikom i njegovim timom i mogu reći slijedeće. 

 Što se tiče Karigadora  situacija je vrlo jasna. Situacija je jasna u dijelu formalno-
pravnih radnji koje su poduzete od strane Lučke uprave što se tiče potpisa ugovora i 
mogu ovdje reći da je ravnatelj potpisao ugovor  za koji nije imao ovlasti. Da bi 
ravnatelj neke  lučke uprave potpisao koncesijski ugovor prije toga Županijska 
skupština treba  dati ovlaštenje. Sasvim sigurno ova Županijska skupština bila bi 
itekako pogledala predmetni zahvat u prostoru. To nije učinjeno i stoga ovaj potpisani 
ugovor je apsolutno ništavan, on kao takav  ne postoji. Tema je zaključena što se tiče 
Karigadora, a naravno da o svemu tome ćemo izvijestiti i Ministarstvo prometa, 
pomorstva, koje ima svoju bazu koncesija  te im jasno dati do znanja da to sve skupa 
što je poduzeto je ništavno. 

 
 GORDANA ĆAKIĆ, ŽIVI ZID, postavlja pitanje vezano za dovršenje velikih projekta s 

jedne strane Kaštijuna, a s druge strane sustava odvodnje i pročišćavanje otpadnih 
voda aglomeracije Umag, Poreč, Pule itd., Očekuje se veliko poskupljenje odvoza 



smeća u naknadi za vodu,  za više od 30 %. To će biti ogroman udar na džep 
građana Istre, udar na  koji nisu upozoreni. Svi ti projekti su zamotani u celofan 
zaštite okoliša, turizma sa 5 zvjezdica i poklonjenih «novaca» iz EU fondova. A 
zapravo sve to će pasti na leđa građana koji nažalost  nisu došli ni do jedne zvjezdice 
sa svojim plaćama, mjesečno ovdje zarađuju 3000,00 kuna. Ne znam da li vi to znate.  

  
 Kaštijun je investicija osuđena na propast, ne samo zato što je odobrena tehnologija 

koja je zastarjela i skupa već zato što primarnim razvrstavanjem otpada  neće biti 
dovoljno otpada za Kaštijun. Nadam se da  smeće koje ćemo razvrstavati neće 
ponovno strpati u  jednu kantu kako  bi Kaštijun uopće opstao. Uostalom proizvodi se 
gorivo za Holcim koji umjesto da nama plaća mi ćemo plaćati njemu. 

  
 Posebna priča su pročišćivaći gdje je upotrijebljena najskuplja tehnologija koju ni 

struka ne preporučuje. Zanima me da li nam se i u Rovinju spremaju, pročišćivaći koji 
su stavljeni su bili 40 % skuplji, uopće nisu isplativi po  vremenu.  Zanima me 
gospodine Župane što ćemo učiniti da se poskupljenje malo ublaži?   

 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje na pitanju vijećnice Gordane Ćakić, koje je itekako slušao, 

završio sam neki fakultet i nešto magistrirao, ali nisam  ga baš  najbolje razumio, ali 
pokušat ću odgovoriti. 

 Vezano za zaštitu okoliša imamo dva pristupa. Jedan da ništa ne radimo, odnosno da 
radimo onako kako smo radili pred 100 ili 200 godina, a drugo je da poštujemo 
određene potpisane dokumente koje je i Hrvatska  potpisala a kojima se rukovodi 
Europska unija u smislu zaštite okoliša. Odabrali smo  zeleni put, zaštitu okoliša, 
sustave koje je propisala Europska unija i platila tehnologiju Kaštijuna i sustav za 
pročišćavanje otpadnih voda, Nismo to  crtali, izmislili ili rekli što ćemo mi kupiti, jer 
poštujemo državne programer zaštite okoliša, strategije, a da je  sve to  u skladu sa 
najboljim svjetskim praksama potvrđuje i sama Europa koja plaća Kaštijun ili 
aglomeraciju Poreča, Rovinjštine, sutra Puljštine ili bilo koje druge aglomeracije na 
području Istarske županije. Možda nismo trebali ništa raditi, mogli smo i dalje bacati 
smeće na kup, mogli smo i  dalje da ide voda u zaljeve i u more kako je išla pred 20 ili 
30 godina, ali to nije naš put.  To mi nećemo raditi. Ne želimo da ostavimo jedno 
takvo more, takvu zemlju našoj  djeci i zato  smo uz Primorsko-goransku županiju 
lideri u zaštiti okoliša i to ćemo i biti. To nešto i košta. Svaka tehnologija Kaštijuna, svi 
ti uređaji za pročišćavanje vode koštaju. Međutim, mislim da trebamo skinuti kapu i 
reći hvala svima koji su a) bili lideri i jesu lideri u Hrvatskoj, a to Istarska županija u 
zaštiti okoliša, u izgradnji takvih uređaja, koji se sada grade diljem Istre i u izgradnji 
Kaštijuna, jer  01.01.2018. godine, - Hrvatska je potpisala da će plaćati velike penale 
tamo gdje sustavi zbrinjavanja otpada ne budu izgrađeni  i neka, i treba, jer naša 
djeca nisu zaslužila smeće u kantama koje kasnije ide u potoke, u rijeke ili  na njive. 
Ne, nisu to zaslužila, zaslužila su sustavno gospodarenje otpada. To nešto košta, ali 
košta puno manje nego sva ona sramota koju smo imali pred 30 ili 40 godina u moru i 
na zemlji. Ja sam takvog stava, stava sam da  ćemo itekako dovršiti te projekte, a 
stava sam da nam treba čim više reciklirati i odvajati otpada, ali ostatni dio otpada 
uvijek će završiti u  nekom postrojenju. Ja sam prošli tjedan dobio izuzetno veliko 
priznanje,  izabran sam za zamjenika predsjednika u Odboru regija povjerenstva za 
zaštitu okoliša, dakle, Evropske komisije, gdje vidim  koji su  najbolji primjeri prakse u 
cijeloj Europi. Bio sam u Geteborgu, koji je izuzetno ekološki osvješćen grad, bio sam  
u Skandinaviji, u Švedskoj. Ja vam kažem da nemamo se čega sramiti kada 
usporedimo sustav zbrinjavanja  i otpadnih voda i  smeća u Istri u odnosu na najbolju 
europsku praksu. To je put  sa kojim se mi želimo uspoređivati, to  su zemlje sa 
kojima se mi želimo uspoređivati, a ne neke zemlje 300, 400 kilometara istočnije od 
Istre. 

 



 GORDANA ĆAKIĆ, dopunsko pitanje, naglašava da u svakom slučaju je pohvalno 
što brinete o Istri, međutim naš dio Istre, sve analize koji su  napravili su pokazale da 
je naša voda izvrsne kakvoće, tako da onaj dio zagađen je dio rijeke, rijeke Po i 
zapadne strane obale, tako da su u svakom slučaju po meni moglo uštedjeti na tim 
strojevima koji su kupljeni za pročišćavanje, jer će njihovo održavanje biti jako skupo.  

 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje na dodatnom elaboriranju. Igrom slučaja imam 9 godina radnog 

iskustva u toj struci i mogu vam reći da ste vi dobro  rekli  da je naša voda za piće 
apsolutno izvrsne kakvoće. Svaki dan i to mogu  radi naših gledatelja i slušatelja reći  
samo u  sustavu Istarskog vodovoda na dva različita mjesta uzimaju se uzorci 
kvalitete čiste vode, kvalitetne kemijski i  bakterijski sigurne prema našim korisnicima. 
A zašto ? Zato jer branimo  izvorišta pitke vode, zato imami Istarski vodozaštitni 
sustav koji je pred samo  3 mjeseca dobio 50.000.000,00 novih kuna, zato jer se 
grade uređaji za pročišćavanje otpadnih voda kako ne bi te vode, crne vode ugrozile 
čistu izvornu vodu s obzirom da znate da živimo u  Istri na kraškom području i da 
ispod nas je jedan veliki rezervoar vode, da se voda  crpi  iz tri  najveća izvorišta u 
Istarskoj županiji.  Dakle,  to je sve povezano i odgovorni ljudi razmišljaju  kako da 
brane izvorišta pitke vode da bismo imali takvu vodu kako ste vi rekli zdravstveno 
ispravna. 

 
 MIRJANA GALO, SDSS,  ističe da će se osvrnuti na jedan malo drukčiji način 

povodom  proslave pripojenja Istre matici Hrvatskoj. I ono što me izuzetno raduje i na 
što sam ponosna je da Istra ostaje antifašistička unatoč crnim vremenima i nekim 
drugim silama koje bi htjele navući neko crnilo, zaista mi je drago da smo ostali 
antifašistička regija i da slijedimo taj put. 

 Prvo pitanje. 
 Puno ljudi  me pita , gospodine Župane, zašto u toj antifašističkoj Istri prvi komandant 

43. istarske divizije Savo Vukelić nema neko svoje ime. Znamo da je bio Dom Savo 
Vukelić, pa je sada Mate Parlov, naravno, sa punim pravom,  ali mislim da i taj čovjek 
zaslužuje neko ime i voljela bih da o tome malo razmislimo. 

 U tom kontekstu voljela bih upoznati vas, ako niste znali, da su se Istrani borili i na 
drugim mjestima u Hrvatskoj i da ima dosta grobnica gdje je najmanje 12 pa i više 
poginulih Istrana antifašista, kao što su mjesto Hrašće, Duga Resa, Borje u Lici, pa 
bih dala prijedlog da se osnuje jedna grupa zajedno sa borcima antifašistima i da 
barem jednom godišnje se ode položiti vijenac na grobove tim našim ljudima. Mislim 
da je to najmanje što oni zaslužuju i što možemo napraviti za  njih. 

  Drugo pitanje se odnosi na mjesto Krapanj. Znamo da ste upoznati sa svime,  
znam da ulažete velike napore da se to pitanje riješi. Najnovija analiza vode  je 
pokazala da je ona  zagađena. Mislim da se ne smije dugo čekati, pa vas molim  da 
nas upoznate što ste po tom pitanju napravili. 

 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje  poštovanoj  vijećnici Mirjani Galo na  dva pitanja, odnosno na 

jednom pitanju i  na jednoj sugestiji odnosno inicijativi. 
 Apsolutno se slažem sa vama da je Istra antifašistička i da će Istra biti antifašistička. 

Mislim da o tome nitko od vas ovdje, ali ni od naših građana, ne dvoji. Nevažno o 
uvjerenjima, nevažno o bilo kakvoj boji, političkog dresa, antifašizam je nešto što je 
duboko utkano u  naše tlo, antifašizam je način života, prvenstveno temeljen na 
solidarnosti, na jednakosti i ja mislim da  o tome ne treba uopće više govoriti već 
prenositi na našu djecu. 

 Ono što ste vi rekli, spomenuli ste Savu Vukelića. Znam njegov životni ratni put. 
Dobro ste vi rekli, mnogi građani se obraćaju vama, vjerujte i meni, ali ne samo sa tim 
imenom i prezimenom, nego i  sa mnogim drugim zaslužnim herojima iz II. svjetskog 
rata, koji su zaslužni da mi  jesmo danas u sastavu matice Hrvatske. Zato mislim da 
je Županijska skupština i Županija kao takva pred 7, 8 godina, nemojte me sada uzeti 
za riječ, donijela izuzetno ispravnu odluku kada je rujanske događaje proglasila 



događajima prošlog XX  stoljeća. Mislim da je to tako ispravna odluka da ne bismo 
isticali možda nekoga, a nekog drugog zaboravili, pa  molim svih nas, svih vas, da 
ostanemo pri tome i da te teme na pojedinačnoj osnovi više ne otvaramo, već da 
prihvatimo  takve zaključke koje apsolutno podržavam i da budu to događaji 
zaokruženi kao  najsvjetliji primjer XX stoljeća. 

 Kada govorimo o pročišćavanju otpadnih voda odnosno o vodi na području Općine 
Raša, dobro vi kažete i apsolutno ste u pravu kada ste više nego zabrinuti i istu 
zabrinutost dijelim ja sa vama i  bio sam u prošlih 4, 5 mjeseci, možda ste i vidjeli i 
čuli, i sa  Gradonačelnikom Labina i  sa načelnicom Raše zbog nekih aktualnosti po  
tom pitanju.  

 Na kraju vjerujem kako  uvijek u Istri biva da će razum pobijediti, da će se naći i 
tehničko rješenje jednog takvog osjetljivog pitanja koje se tiče, prije svega, Općine 
Raša. I ono što je posebno važno da ćemo za takvu aglomeraciju, sa takvim 
tehničkim rješenjima, a da ne idem sada u detalje, da ne zamaram svih, a mislim da 
znamo  gospođo Mirjana vi i ja o čemu pričam, da će takvo rješenje  dobiti i zeleno 
svjetlo Hrvatskih voda, Đaspersa, kao tijela koje daje novac, odnosno u konačnici 
Europe koja će prihvatiti takvu aglomeraciju sa takvim uređajima koji će zadovoljiti i  
Labinštinu, ali i Općinu Raša. Ja se iskreno tome nadam, iskreno se nadam završetku 
svih pregovora, razgovora i  da idemo konačno to rješavati.  

  
 PREDSJEDNIK, kaže vijećniku Marinu Baldiniju da ne može dobiti riječ da replicira 

na pitanje  vijećnice Gordane Ćakić, nego samo onaj koji je postavio pitanje. Možete 
se javiti za  postavljanje pitanja, ali niste se prijavili  za postavljanje vijećničkog pitanja. 

  
 PREDSJEDNIK, gospođa Mirjana Galo je predložila da bi  jedna delegacija posjetila 

područja na kojima su istarski antifašisti položili svoje živote za priključenje Istre 
matici Hrvatskoj i jednom ili dva puta godišnji položila vijence u znak zahvalnosti. 

 
 ŽUPAN IŽ, ispričava se što nije dao odgovor vijećnici Mirjani Galo na jedno pitanje  i 

kaže da je istina  da su ljudi iz ovih područja itekako  bili i van područja Istre. Nažalost, 
mnogi  su tamo ostavili svoje živote. Isto tako je istina da mi naše antifašističke 
udruge ne zaustavljamo, nego upravo obrnuto, razgovaramo i potičemo da se to 
obilježava i tu  ćemo uvijek i financijski  pomagati Međutim, kada se radi o  
institucijama, o tijelima, onda postoje određene procedure koje i ja kao apsolutni 
legalist želim poštivati. Vi se sjećate kada je išla odlična inicijativa da idemo na 
područje Karlovačke županije sa našim antifašistima da sam ja to apsolutno prihvatio 
i što sam i učinio.  Pa kada ide negdje Župan ove Županije onda minimalno, dakle, 
što treba biti  sa druge strane, je da i kolega u drugoj županiji to prihvati. Takva 
inicijativa  treba ići i onda je delegacija alpari i možemo zajedno ići. Ako se stvore 
takvi uvjeti gdjegod u bilo  kakvoj županiji pod tim uvjetima  sa našim antifašistima 
dušom i tijelom drage volje ću ići.  

 
 VILI ROSANDA, IDS, kaže da je  Vlada RH na jučerašnjoj sjednici prihvatila i uputila 

u proceduru prijedlog Zakona o financiranju jedinica lokalne i regionalne samouprave, 
koji bi trebao stupiti na snagu 1. siječnja 2018. godine. Prema izjavama ministra 
Marića  Zakon bi trebao  pojednostaviti  sustav i osnažiti proračune jedinica lokalne i 
područne  samouprave. U biti u prijevodu na naš dodatno zakinuti Proračun Istarske 
županije, kao  najrazvijenije županije u Republici Hrvatskoj. Ako se ne  varam ovo su 
već četvrte izmjene u pet godina kojima se direktno udara na Proračun Istarske 
županije, kojima se direktno udara na naše mogućnosti da financiramo projekte i 
programe  koji u  biti imaju za cilj ništa drugo nego dizanje kvalitete života i standarda 
građana u Istri. I tako s jedne strane naši ministri i predsjednica Republike Hrvatske 
ističu Istru kao primjer kako raditi, ističu važnost decentralizacije,  a kada treba to 
staviti u  dijela, te lijepe riječi rasipaju, tada se donose uvjeti iznova, nove mjere koje 
će nas zakinuti. Moram istaknuti da je ova mjera na jedan način  zaista specifična, 



faktički pomaže 16 županija u Republici Hrvatskoj u kojima je na vlasti HDZ-e,  udara 
na našu županiju, udara na Primorsko-goransku županiju i udara na Grad Zagreb. 
Takva se u  biti poruka šalje takvim udarima i  takvim porezima. Ja bih rekao da se 
šalje poruka da ne treba raditi, ne treba biti najbolji, ne treba gomilati  razvojne 
procese, na kraju ćete biti  kažnjeni, pa je možda bolje jednostavno stati, čekati, pa 
eto država će ti dati. 

 Županu bih postavio pitanje: da li je upoznat, naravno da je, ali da li zna na koji način 
i kako će to utjecati na naš budući proračun, a svim vijećnicima ove Skupštine, ne 
bitno  iz koje ste stranke, iz koje stranke pripadate, svi ste vi Istrijani i  svi živite u Istri i  
siguran sam da svako od  vas zaista želi ono najbolje Istri, zamolio bih vas da   
apelirate na vaše stranke,  na vaše saborske zastupnike, da ne dozvolite da ovakav 
zakon prođe, jer ovo je  zakon koji na kraju uzima vama, uzima vašoj zajednici, uzima  
vašoj djeci. 

 
 PREDSJEDNIK, premašili ste vrijeme za 50 %, pa  dogovorno nećete imati pravo na 

dodatno pitanje. 
 
 ŽUPAN IŽ, naglašava da imamo situaciju da  možemo pratiti dva trenda u Istri. Jedan 

je povećanje zaposlenosti, GDP-ia u Istri. Povećavanje izdvajanja ukupno poreznih 
izdvajanja iz tako veće zaposlenosti i iz takvih investicija općenito ide, Drugi je trend 
smanjivanje javnih novaca koji se ukupno vraćaju u  Istru. U pet godina ovo je četvrta 
porezna reforma i ni jedna nije išla na ruku decentralizaciji, nego upravo obrnuto, što 
nas može svih samo žalostiti. 

  Krajem prošle godine u ovo vrijeme, kada smo razgovarali oko Proračuna, išla je 
porezna  reforma. Prije toga išla je mini porezna reforma. I samo sa tim poreznim 
reformama kao Istarska županija ostali smo  bez oko 10.000.000,00 kuna. To se 
sjećate i neću se vraćati na rasprave i na brojke, naše pročelnice koja je ovdje 
podastirala brojke da vidimo što to  egzaktno znači. Ali, hoću reći  zadnja porezna 
reforma. koju je jučer Hrvatska vlada prihvatila, da je izazvala veliku buru, prije svega 
kod svih nas župana, koji smo odgovorni za proračune. Slijedom toga na zadnjoj 
sjednici Izvršnog odbora Hrvatske zajednice županija, je o tome raspravljao. Kao 
potpredsjednik Hrvatske zajednice županija iznio sam prijedlog i sve su me kolege u 
tome podržale, da  idemo prema Vladi   sa prijedlogom da od poreza na dohodak kao 
županije dobivamo 20 %, a da se smanji iznos takozvanih kompenzacijskih mjera, 
koji je predviđen u zakonu u  Fondu izravnanja.  Ono što isto  tako želim reći da o 
tome je bilo razgovora i sa premijerom i ja osobno sam itekako sa premijerom dva 
puta pričao, zadnji put u Barbanu na tu temu. Međutim, od sve ga toga rezultata, kao 
što ste jučer, nažalost, vidjeli na sjednici Vlade rezultat je jedno veliko nula, odnosno 
ništa, budući da je Vlada jučer prihvatila zakon gdje će županije dobivati 17 % od 
poreza na dohodak.  

 Hajmo skinuti isto tako jednu misteriju oko našeg proračuna. 
 Naš Proračun sve skupa je 125.000.000,00 kuna, izvorni dio našeg Proračuna i porez 

na dohodak,  cestovna motorna vozila, darovi, porez na nasljedstva itd. Samo izvorni 
dio poreza na dohodak 105, 108.000.000,00 kuna. Ako se desi to što sada je Vlada 
usvojila i poslala Saboru mi ćemo, teško je reći egzaktno, s obzirom da ne znamo 
točno strukturu plaća u Istarskoj županiji, po procjeni dosta egzaktno, ostati negdje 
bez novih otprilike 7.000.000,00 kuna. 7.000.000,00 novih završit će negdje drugdje,  
a ne u Istarskoj županiji, koji su itekako stvoreni ovdje. To će nam sasvim sigurno 
velike probleme prouzročiti s obzirom i na mnoge razvojne projekte, s obzirom na 
zaduženja, s obzirom na  Europske projekte i sve ono što provodimo. Ali, ono što nas 
najviše žalosti je što iz godine  u godinu svjedočimo takvim udarcima  gdje je  teško 
planirati nekakve višegodišnje projekte. Ne, neću se pomiriti i sa vama se složiti da 
želimo postati županija koja neće raditi. Ne! Nećemo biti administrativna, birokratska 
županija, nego bez obzira na sve  takve udarce koje dobivamo ostat ćemo razvojna 
županija, županija koja otvara radna mjesta, provodi europske projekte i izgrađuje 



škole, bolnice, domove za starije i nemoćne, svim tim poreznim udarcima unatoč, ja 
samo se nadam da svi se sjećaju što su  do 19.05.2017. godine u predizbornoj 
kampanji pričali i neka svima to bude na savjesti, a nažalost vidimo da  samo neki 
radimo po tom pitanu što smo do 19.05.2017. godine pričali i u što smo se zaklinjali, a 
to je decentralizacija. 

  
 LJERKA PERUŠKO, SDP, postavlja pitanje Županu IŽ u ime roditelja Muzičke škole, 

djece koja polaze Muzičku školu Ivana Matetića Ronjgova  u Puli. Zadovoljni smo 
pedagoškim stručnim radom nastavnika škole, odnosno između djelatnika škole i 
roditelja.  

 U cilju poboljšanja rada škole imamo nekoliko primjedbi i prijedloga za njihovo 
rješenje. Županija  kao osnivač glazbene   škole  treba nastojati ujediniti sve glazbene 
potencijale Istarske županije kako  bi se stvorili preduvjeti za formiranje kvalitetnog 
istarskog simfonijskog orkestra koji djecu bi tako potaklo ljubav za tom vrstom glazbe. 
U Puli imamo muzičku akademiju, Puhački orkestar, diljem Istra djeluje veliki kvalitetni 
zborovi, vrsni su profesori, instrumentalisti, rade po istarskim glazbenim školama, 
samostalni akademski glazbenici iz istarskih krugova, svjetski su priznati i trebalo bi  
iskoristiti njihova iskustva i poznanstva. Svjetska operna scena u Areni idejna je 
pozicija koju bi trebalo revitalizirati. 

 Pozicija glazbene škole u Gradu Puli nije najsretnije rješenje, skučena je i  bez 
pomoćnih parkirnih mjesta, mjesta za  iskrcavanje i ukrcavanje djece, na raskršću je 
glavnih gradskih ulica. Tako je sa dviju strane ulična buka, a sa ceste je buka 
školskog igrališta. Učionice su malene, bez klima uređaja, prozori se ne mogu otvoriti 
zbog buke. Učionice za  instrumente su akustične i ne uvjetne. Školska  koncertna 
dvorana je prostor dobiven s rušenjem pregradnog zida između dvije učionice tako da 
prilikom svake interne produkcije  dio roditelja s ceste prate izvedbe svog djeteta.  

 Pula ima puno praznih bivših vojnih objekata koji bi se dali iskoristiti u te svrhe, 
možda i dio  mornaričke bolnice, iako držimo da  bi se u  Rojcu, koji je  jedan prostor 
u centru,  u jednom krilu  mogla smjestiti i  glazbena škola, muzička akademija i sve 
ostale glazbene udruge, relativno je  blizu centra grada, veliko je parkiralište i slaba 
frekvencija vozila. Obzirom na veličinu zgrade glazbenu školu pohađa relativno mali 
broj  djece, a i njihovo  nastupanje na natječajima je ispod prosjeka. Slabo smo 
prisutni na samoj gradskoj glazbenoj sceni, a da o koncertima po Istri šire da i ne 
govorimo. Istarska županija mora više koristiti potencijal učenika svoje glazbene škole  
u svim  prigodama od raznih svečanosti do prijema. Svake godine traže se od 
Ministarstva dozvole za rad većeg broja profesora, jer svake godine ostaje neupisane 
djece zbog nedostatka satnica.  Organizacijom seminara vanjskih profesora ili 
slanjem učenika na  seminare, natjecanja, mogli bismo nadarenoj djeci omogućiti da 
im se ostvare snovi. Molimo pomoć Županije. 

 
 PREDSJEDNIK, kaže da i za vijećnicu Ljerku Peruško, kao i za vijećnika Vili 

Rosandu, vrijedi isto, jer je preko  50 posto prekoračila  vrijeme predviđeno za  
postavljanja vijećničkog pitanja.  

 
 ŽUPAN IŽ , zahvaljuje vijećnici  Ljerki Peruško na  konstruktivnom pitanju i moli je da 

ideje, inicijative koje je navela, ako nije  problem, dostavi, jer  neće iz rukava 
odgovoriti, već ih dati pročelnici, odnosno svom zamjeniku,  gospodinu  Fabriziu 
Radinu, koji je zadužen za školstvo da analiziramo kako učiniti  jedan novi iskorak za 
Glazbenu školu, odnosno  općenito. 

 Ja ću vam samo  vrlo kratko, poštujući vrijeme, reći slijedeće. 
 Mi u Istri, kao što  i vidite, iz godine u godinu pokušavamo u  različitim školama, na 

različitim mjestima,  dizati standard i raditi nove iskorake, ali ono čime se rukovodimo 
kada idemo ulagati je da vidimo gdje možemo oplemeniti sredstva. Mije slučajno da 
smo ove godine išli u Labin u srednju školu «Mate Blažine», da smo pred potpisom u 
Bujama, da smo pred potpisom u Raši za osnovnu školu «Ivana Batelića».Kada 



kažem udružiti sredstva uvijek  mislim na aplikaciju, na različite natječaje, 
prvenstveno tijela sa  javnim ovlastima, u ovom konkretnom slučaju Fond za zaštitu 
okoliša i energetsku učinkovitost. Nažalost, kao što ste zadnji put ovdje pričali, ne 
možemo konkurirati na  europska sredstva zbog nedostatka operativnih programa u 
toj društvenoj infrastrukturi za sada još uvijek, u  školstvu. U visokom školstvu to je 
dosta drukčije. Kada se stavlja bivša vojna imovina u funkciju to itekako ide, primjer je  
naše Sveučilište, i  svaka mu čast.  

 Kada pričamo o školama želim reći da imamo još uvijek cijeli niz škola  gdje trebamo  
uložiti i dignuti standard, ali i izgraditi. Posjetit ću  svih vas na Medicinsku školu za 
koju mislim da je apsolutni prioritet U Istri, da nam se ne dogodi da sutra imamo novu 
bolnicu, a da nemamo kadrove za tu bolnicu, da nam se ne dogodi da ulažemo u 
nešto što praktički sutra neće imati kadrova. 

 Želim se zahvaliti za inicijativu i reći da ćemo itekako sve ove segmente vaše 
inicijative promotriti i pročelnica i zamjenik Župana i da vidimo što se da učiniti, jer s 
obzirom  na sve ovo što sam čuo, vidim  i puno dobrih ideja koje ne zahtijevaju živi 
novac, odnosno odmah sredstva, već se to da dignuti na jednu veću razinu, na veći 
nivo i zajedništvom i korištenjem svih mogućih potencijala ove navedene škole. 

 
 BORIS ROGLIĆ, IDS, naglašava da su u više navrata predstavnici Bine Istre tokom 

2017. godine najavljivali da će najkasnije do kraja 2017 godine započeti sa 
izgradnjom punog profila ipsilona Rogovići - tunel Učka u dužini od 26 kilometara. 
Investicija je cirka  166.000.000,00 kuna. Ča to znači za svih koji prometuju ne treba 
posebno govoriti. 

 Prvo, kudikamo je veća sigurnost za sve vozače, zapošljavanje građevinske operative, 
a svakako je to i uvjet za drugu i treću fazu, izgradnja  punog profila od tunela Učke 
do Matulji, odnosno druga cijev  kroz tunel Učka.. 

 Zamolio bih Župana  da nam prema njegovim saznanjima kaže da li je stvarno istina 
da će do kraja godine započeti ta izgradnja. 

 Drugo, ne bih postavio pitanje, nego dao jednu veliku zahvalu svim vinogradarima, 
Županijskom odjelu za poljoprivredu, Županu sa svojim suradnicima, Ministarstvu 
poljoprivrede, a svakako i našem europarlamentarcu, zastupniku, gospodinu Ivanu 
Jakovčiću, ča su naše vino teran opet  dignuli od «mrtvih»  i imamo opet pravo  glasa. 
Moram tu još reći da jedanput kada smo o  tome razgovarali da mi je  reka da poslije 
suvomeda najbolja medezija  je teran.   

  
 ŽUPAN IŽ, poštovani  vijećniče nakon ovoga samo mogu  reći  «ŽIVJELI»!. 
 Apsolutno se pridružujem  svim čestitkama i znam koji je to bio mukotrpan put, ali 

argumentiran put, put podastrijet činjenicama i kako smo govorili uvijek se rad isplati, 
tako i u ovom slučaju, bez obzira na tužbu  susjeda i prijatelja iz Slovenije siguran 
sam da će se  na kraju  sav taj rad, ali i povijesne činjenice isplatiti, odnosno da će u 
konačnici pobijediti ono što  smo uvijek govorili da je teran naš.. 

 Kada govorimo  o  ipsilonu bit ću vrlo kratak, jer smo ovdje o ipsilonu i u prošlom 
mandatu u par navrata pričali, ali ovoga  puta ja sam  optimističniji nego ikada do 
sada. To temeljim, prije svega, na svim sastancima koje smo održali i  a resornim 
Ministarstvom, s ministrom osobno, koji apsolutno se zalaže za nastavak izgradnje, 
ali i sa koncesionarom i s već usklađenim koncesijskim ugovorom između 
koncesionara i koincidenta, dakle, između Republike Hrvatske i Bina Istre, koji je 
trenutno u Europskoj komisiji u  tijelu uza provjeru koncesija, digi kompetišinu, više od 
2000 stranica elaborata   dokazivanja i svega ostalog na razmatranju je, kao što sam 
rekao, digi kompetišinu. 

 Ono što mogu reći, poznavajući njihov hodogram aktivnosti,  vjerujem da će ta priča 
iz Bruxellesa pozitivno se završiti za obje strane, ali prije svega za Istru, za naš 
promet, za našu sigurnost i protočnost, za hrvatski BDP-e u konačnosti, jer znate da 
je to negdje oko 1 % hrvatskog BDP-ea tih 1000 ljudi kada počnu raditi, pa takva 
investicija, ali i za hrvatski proračun, budući da će se manje doznačavati sredstava 



Bina Istri. Vjerujem da zbilja negdje do kraja 11. mjeseca bi  ta priča trebala dobiti 
zeleno  svijetlo. U međuvremenu vjerujem da će koncesionar  sa ukupno 10 banaka 
postići konačan ugovo1r o financiranju, te da nakon toga ne preostaje Hrvatskoj vladi 
ništa drugo nego reći da  na konačno  usuglašen tekst, uz prethodno dobiveno zeleno 
svjetlo digi kompetišina, što je sve skupa, ja se iskreno nadam, moguće, kao što sam 
par puta rekao, između sv. Nikole i Božića, i mislim da će to biti  jedan  krasan poklon 
za cijelu Istru i  Republiku Hrvatsku.   

 
 TATJANA TOMAIĆ, HDZ, osvrće  se na svečanu sjednicu Skupštine Istarske 

županije, koja je održana u  ponedjeljak, 25.09.2017. godine. Misli da smo  svi 
apsolutno osramoćeni kao županijski vijećnici i poniženi. 

 Gospodin Župan se ogradio od toga, osuđuje i izrazio je žaljenje. Žaljenje bi bilo 
prihvatljivo ako se ne bi snosila krivnja, ali ako se snosi krivnja za nešto  očekuje se 
isprika. Ne možete organizirati jedan profil publike koja će  doći, da će organizirati 
autobus Društva «Josip Broz Tito» iz Fažane i nakon toga izraziti  žaljenje za  
postupak na svečanoj sjednici. 

 Postavila bih  par pitanja.  
- Tko je organizirao te autobuse.  
- Molila bih Župana da mi na to ogovori i iz kog razloga. 

 -  Interesira me zašto je na pozivnici  za svečanu sjednicu Skupštine Istarske županije,  
kao treća osoba, gospodin Tomislav Ravnić, koji je predsjednik Udruge Saveza 
antifašista Istarske županije. 

 Treće pitanje, svi znamo da su  rujanske odluke donesene 13. rujna i Proglas je 
donesen  13. rujna.  

 Molila bih Župana da mi objasni zbog čega je Dan Istarske županije 25. rujna. 
  
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje vijećnici Tatjani Tomaić  i kaže: kao prvo  nemate pravo  

na 3 pitanja. Pretpostavljam da će Župan ipak  odgovoriti. 
 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje na pitanju na koje je u velikom dijelu odgovoreno u  prvom 

pitanju danas na Županijskoj skupštini, ali ću se  pokušati koncentrirati na vaša 
pitanja.   

 Oko datuma ne želim nikoga omalovažavati, ali valjda znamo svi zašto je 25.09. Dan 
Istarske županije, ali  isto tako  ću podsjetiti da se u ovoj Sali obilježava u organizaciji 
Grada Pazin svečana sjednica Gradskoga vijeća. Tako to  funkcionira od kada postoji 
Istarska županija, odnosno Grad Pazin, održava se svečana sjednica Grada Pazina 
povodom povijesnih događaja o sjedinjenju Istre sa maticom Hrvatskom. Mislim da i 
dalje trebamo ostati na takvim datumima, na takvim događajima, da trebamo poštivati 
i jedan i drugi  datum i suradnja koju smo  svih ovih godina imali sa Udrugom 
antifašista i dalje treba ostati. 

  Naravno, nikako  ne mogu prihvatiti zvižduke, necivilizirano ponašanje, da ne 
ponavljam sve što sam rekao, ali isto tako, u pripremi ove obljetnice Dana Istarske 
županije, svečanu sjednicu smo dogovorili sa Udrugom antifašista Istarske županije. 

 Zašto je gospodin  Tomislav Ravnić bio u  potpisu za svečanu sjednicu? Zato jer ove 
godine slavimo i 70 godina Pariških ugovora. Zbog toga smo imali i otvaranje izložbe 
koju je  predsjednica Republike otvorila u 10,30 sati, gdje smo  se dogovorili da 
okrugle obljetnice zajednički i organiziramo. Ove smo godine imali uz Dan županije,  
rekao sam i okruglu obljetnicu, i zato je Udruga Antifašista, kao suorganizator 
organizirao, što vi kažete ljude, odnosno autobuse, ali to je praksa koja se u ovoj 
Županiji radi od kada postoji  Istarska županija. 

 
 TATJANA TOMAJIĆ, dopunsko pitanje, misli da se ne možemo pozivati na praksu 

koja je pokazala jako nisku razinu političke kulture,  a da ne pričamo o  demokratskim 
standardima. Ako se misli i dalje na ovaj način obilježavati Dan Istarske županije, 
misli da to nema smisla apsolutno i da nije primjereno, s time misli da se slažu i ostali 



vijećnici, bez obzira na stranačku pripadnost, jer sam sigurna da će se jako 
nelagodnom osjećati,  jako su se sramili i bili poniženi. 

 A što se tiče 13. rujna i 25. rujna, 13. rujna je donesen Proglas, to  svi znamo dobro, a 
25. i 26.  Sabor  je potvrdio da se Istra pripaja Hrvatskoj i Jugoslaviji. Da li  nama 
treba sada u našoj državi Hrvatskoj  da slavimo Dan da se pripajamo Jugoslaviji. Ja 
bih zamolila  da se o  tome... 

 
 PREDSJEDNIK, gospođo Tomaić, isteklo vam je vrijeme. 
 /T.Tomaić: Dobro. Hvala). 
 Oduzimam vam riječ. Ako vi smatrate da treba promijeniti Dan Istarske županije 

izvolite po proceduri uputiti prijedlog i onda ćemo  raspraviti 
 /T.Tomaić: U redu. Zahvaljujem/. 
 
 Ovime je iscrpljeno vrijeme za postavljanje vijećnička pitanja. 
 Za slijedeću sjednicu su ostali vijećnici: Cinzia Počeko Kranjec, Damir Grunbum i 

Divna Radolović, za postavljanje vijećničkih pitanja.   
 Vili Rosanda prvi postavlja početno pitanje, nakon toga idu novo prijavljeni vijećnici. 
 
 AD - 3 
a. Prijedlog Odluke o stavljanju mandata člana Skupštine Istarske županije u 

mirovanje 
b. Prijedlog Rješenja o verifikaciji mandata člana/članice Skupštine Istarske 

županije 
c. Svečana prisega člana /članice Skupštine Istarske županije 
 
 Budući da su vijećnici Furio Radin i Monika Udovičić stavili svoje mandate u 
mirovanje poziva gospodina Zvonka Liovića da u ime Mandatno- verifikacijske komisije 
podnese izvješće. 
 
ZVONKO LIOVIĆ, predsjednik Mandatno-verifikacijske komisije podnosi Izvješće Mandatno-
verifikacijske komisije sa 2. sjednice Mandatno verifikacijske komisije Skupštine Istarske 
županije održane 29. rujna 2017. godine. 
 Temeljem članka 234. Poslovnika Županijske skupštine Istarske županije Mandatno.- 
verifikacijska komisija na sjednici održanoj dana 29. rujna 2017. godine utvrdila je slijedeće 
činjenice. 
 Izabrani kandidat  sa kandidacijske koalicijske liste IDS-HNS–HSU-HSLS-ZELENI 
Furio Radin stavio je mandat člana Skupštine Istarske županije u mirovanje iz osobnih 
razloga 25. srpnja 2017. godine. 
 Odlukom IDS-a od 2.kolovoza 2017. godine i supotpisom koalicijskih partnera HNS-
HSU-HSLS i Zelenog saveza Zeleni utvrđuju se zamjene umjesto Furia Radina određuje se 
zamjenica Eliana Barbo iz Buja, Kaldanija 36 b) kandidatkinja pod rednim brojem 39 liste 
IDS-HNS-HSU-HSLS-ZELENI. 
 Osim navedenog dana 19.rujna 2017 godine zaprimljen je zahtjev vijećnice Monike 
Udovičić o stavljanju mandata člana Skupštine Istarske županije u mirovanje zbog obavljanje 
nespojive dužnosti pomoćnice ministra turizma. Iz HDZ-era su najavili da će odluku o 
zamjeni dostaviti za slijedeću radnu sjednicu Skupštine. 
 Slijedom navedenog Mandatno-verifikacijska komisija utvrđuje slijedeće akte  

 
ODLUKA 

 
o stavljanju mandata članova Skupštine Istarske županije u  mirovanje 

 
Članak 1. 



Ovom Odlukom utvrđuje se da vijećniku Furiu Radinu miruje mandat člana Skupštine 
Istarske županije iz osobnih razloga te da Moniki Udovičić mandat članice Skupštine miruje 
uslijed obavljanja nespojive dužnosti.  

Članak 2. 
Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja a objavit će se u službenim novima Istarske 
županije. 
 I također  

RJEŠENJE 
o verifikaciji mandata člana Skupštine Istarske županije 

 
Članak 1. 

Umjesto  vijećnika Furia Radina verificira se mandat vijećnici Skupštine Istarske županije 
Eliana Barbo iz Buja. 
     Članak 2. 
Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja a objavit će se u Službenim novinama  
Istarske županije  
 
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje se Zvonku Lioviću, predsjedniku Mandatno-verifikacijske 
komisije na podnesenom Izvještaju. 
 Konstatira da od danas imamo novu  vijećnicu, gospođu Elianu Barbo. 
 U nastavku kaže da će na hrvatskom i  talijanskom jeziku nakon čega će vijećnica  
prisegnuti  riječima «Prisežem» ili «Lo giuro». 
 Čita prisegu na hrvatskom i talijanskom jeziku: 

“ Prisežem da ću prava i obveze člana Skupštine Istarske županije obavljati savjesno i 

odgovorno, radi gospodarskog, kulturnog i socijalnog probitka Istarske županije i da 

ću se u obavljanju dužnosti člana/članice Skupštine Istarske županije pridržavati 

Statuta Istarske županije te da ću štititi i promicati regionalne osobitosti Istre". 

„Giuro che svolgerò coscienziosamente e con responsabilità, l'incarico derivatomi dai 

diritti e doveri di membro dell’Assemblea della Regione Istriana, per lo sviluppo 

economico, culturale e sociale della Regione Istriana, e che mi atterrò allo Statuto 

della Regione Istriana nell’espletamento dei miei doveri di membro dell'Assemblea 

della Regione Istriana, e che tutelerò e promuoverò le particolarità regionali 

dell’Istria.” 

ELIANA BARBO izgovara : «Prisežem»- «Lo giuro». (Aplauz) 

PREDSJEDNIK,  čestita  gospođi Eliani Barbo.  
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godinu 
 
 Uvodno izlaganje podnose  Istarski župan Valter Flego i pročelnica Slavica Benčić – 
Kirac. 
 

 ŽUPAN IŽ VALTER FLEGO, naglašava da će nastojati  biti izuzetno kratak budući da 
je to točka  koja je bila i na  sjednici nadležnog Odbora. Zahvaljuje  svim članovima Odbora 
na  jednoglasnom prihvaćanju izvještaja. 
 Ono što želim reći na samom početku je da smo mi  Proračun donijeli, vi koji ste bili 
članovi, sjećate se 19.012., ali isto tako da smo u  trećem mjesecu, 27.3.201. godine imali 
rebalans Proračuna. Zašto ? Zato što smo lani donosili Proračun, sjećate se, u uvjetima 



porezne reforme. Izgleda da će tako isto biti i za mjesec i pol, dva, kada budemo ovdje imali 
prvo  čitanje Proračuna, jer valjda je u Hrvatskoj jedino  mijena stalna, a imali smo rebalans 
Proračuna, a onda nakon toga uskladimo stanje u 2017. godini sukladno zakonskim 
izglasanim situacijama što se tiču regionalne samouprave koje su bile nakon prvog čitanja 
lani Proračuna. U takvoj jednoj konstelaciji događaja bilo je važno donijeti  jedan realan 
Proračun i bilo je važno planirati u skladu  sa izvršavanjem, odnosno realizirati akreditivnost 
koja neće ugroziti ni solventnost i likvidnost te osigurati sigurnost i stabilnost našeg 
Proračuna. Nakon ovih brojaka, nakon prvih 6 mjeseci,  mogu  reći da je i tako. Mogu reći da 
je ukupan Proračun, koji je u prvih 6 mjeseci ovdje vama podastrt, odnosno Izvještaj o  
izvršavanju Proračuna, bio  vrlo stabilan, redovit i kao što sam rekao  siguran. 
 Ono što ovdje odmah , da tako kažem, pada u oko i neću ići u brojke, to  će reći naša 
pročelnica malo detaljnije, ali ono što upada u oko je činjenica da     18 % našeg Proračuna 
je naše. Kada kažem naše mislim na Županijsku upravu, odnosno na Županiju kao takvu, a 
sjećate se lani dobili smo nove naputke Ministarstva financija gdje u objedinjenom Izvješću, u 
konsolidiranom proračunu, osim  nas  samih, su i sve ustanove, odnosno društva kojima je 
Županija osnivač, prije svega Opća bolnica, Domovi za  starije i nemoćne i sve ostale 
institucije gdje Županija je osnivač. Danas imamo činjenicu da u tom objedinjenom 
Proračunu imamo, kao što sam rekao 18 % županijskih prihoda, a 82 % ukupnih sredstava 
jesu samo evidencijskog tipa, ali su, naravno, sastavni dio našeg Proračuna temeljem 
Zakona o proračunu koji je kao takav lani prošao saborsku proceduru. 
 Dakle, ono što ja  želim reći vama je slijedeće, a gledajući u  budućnost i  gledajući u 
svijetlu opet najavljenih poreznih promjena je činjenica da mi ćemo se još više morati 
koncentrirati na tih 82 % Proračuna, jer sasvim sigurno tu je i veliki, odnosno puno veći 
prostor za dizanje na jedan veći nivo za unapređenje, a racionalizaciju, ali i za sve ostale 
korake koje planiramo provesti. A ovaj županijski dio, nažalost, postaje sve tanji, odnosno 
ovih 18 % znate da se cijelo vrijeme bavimo definitivno samo sa njime.  
 Ono što mene raduje, rekao sam da neću ići u sve detalje, raduje me da i svi ostali 
primici postavkama izvršavaju se čak i bolje nego lani u isto vrijeme. gdje naplaćuje Županija, 
gdje županija provodi kompletni postupak, nevažno da li pričamo o brodicama, odnosno o 
koncesijama, o cestovnim motornim vozilima. Dakle, vidite da tu rastu trendovi. Znate da 
ovaj dio koji se tiče poreza na dohodak zbog  12. mjeseca prošle godine i situacije da smo  
zacementirani sa  2016. godinom to tak  je i bez obzira na trend povećanja zaposlenosti u  
Istarskoj županiji mi u  Proračunu to uopće ne osjetimo s obzirom da ta sredstva, kao što 
znate, idu prema državnom proračunu, a nama ostaje razina kao prošle 2016. godine, tako 
da i tu  sasvim sigurno mi smo par milijuna kuna izgubili i na toj stavci. 
 Sve u svemu ja mogu samo zaključiti da prvih 6 mjeseci unatoč izborima, unatoč svim 
realiziranim projektima, koje ćete kasnije vidjeti o Izvještaju o radu Župana u prvih 6 mjeseci , 
Proračun je itekako bio solventan, likvidan, siguran na čemu se  želim zahvaliti  svim 
osobama, prvenstveno, u Županiji koje rade na tome na tom ogromnom poslu, svima u 
županijskim institucijama, odnosno tijelima gdje je županija osnivač, budući da svih tih 
1.200000,00 kuna itekako s jedne strane treba knjižiti, a s druge strane s izvršavati sve 
zakonom propisane obveze.  
 Zaključit, sigurni smo stabilni i u  skladu sa planom. 
 
 SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Upravnog odjela za  financije i proračun IŽ, 
naglašava da je sve ovo što je Župan prezentirao nekako htjela uvesti vas vijećnike kroz 
brojke. U nekom dijelu pokušat ću da se ne ponavljam u nekim dijelovima, jer je Proračun 
takva materija koja najvjerojatnije osim brojčanog dijela ima i tih nastranih pokazatelja, 
odnosno opisnog dijela, 
 Od 1.230.000.000,00 kuna kada smo krenuli lani u  prosincu sada smo na 
1.253.650.000,00 kuna, a zakonska obveza je  izvršiti sučeljavanje, da tako knjigovodstveno 
kažem, prihoda i rashoda Županijskog proračuna s uključenim korisnicima na dan 10. srpnja, 
odnosno obračunskih 30.rujnom i kao takav obračun na jedan nivo statistike predati u 
financijsku agenciju gdje ga poslije u sustav uopće države konsolidira Ministarstvo financija i 
dostavlja Izvješća, a s druge strane prema vama kao vijećnicima Županijske skupštine uputiti 



ove materijal koji je, kao što sam pisala ovdje  da vas u ovu materiju uvedem, pa se sastoji 
od  više razina, zakonskih razina bih mogla reći, osim općeg dijela i ukupnog prikaza svih 
prihoda i rashoda po svim osnovama i posebni dio Proračuna kako biste vidjeli naše 
funkcioniranje Županijskog proračuna koji je kao takav usvojen, njegovu realizaciju kroz 
ekonomsko-organizacijsku funkcijsku, programsku, pa čak lokacijsku klasifikaciju kroz naš 
Proračun. 
  Mi smo u nadležnost našeg Proračuna od 2016.gdine uključili sve proračunske 
korisnike. Da ovdje naglasim, kao što je Župan istaknuto, oni su u našem Proračunu iskazani 
evidencijskog tipa, odnosno nemamo još jedinstveni račun riznice da bismo pratili sve 
njihove saldo uplate i sve rashode zbog toga što njih ima, kao što ovdje vidite čak 73, a mi 
imamo u  našoj organizacijskoj strukturi Županijskog proračuna 15 upravih  tijela. Kako bi 
vam to bilo nekako razumljivo pokušala sam napisati da osim što naša upravna tijela, 
odnosno službe, da ne tako kažem, odjeli imaju i svoje funkcioniranje, odnosno svoju 
zakonsku osnovu funkcioniranja i djelatnost odjela, oni imaju i praćenje pojedinih 
proračunskih korisnika i ovdje je naglašeno da  Upravni odjel za održivi razvoj prati 
proračunske korisnike u Naturi Histrici te u Zavodu. Kod Upravnog odjela za kulturu imamo 
naše ustanove u kulturi, znači, naše muzeje i da ovdje ne čitam. 
 U sklopu decentraliziranih funkcija, koje smo preuzeli 1. srpnja 2001. godine, znači, 
pratimo od onda sve naše ustanove u zdravstvu, naša 4 doma za stare i nemoćne, naše 
škole u segmentu srednjih škola, svih srednjih škola na području Istarske županije i  
Učeničkog doma Pula i osne škole, osim onih škola koje su   nadležnosti gradova koji su ih 
preuzeli i našu Politehniku Pula. Čisto ovako da vidite koliko je to masa podataka, masa 
stavki prihoda, masa stavi  rashoda i da nemamo vam približim veličinu tog proračuna, jer on 
je, ako bi se to  raspoređivali u odnosu na čak 2011. godinu, mogu  reći čak i na 2015. 
godinu, ti su  parametri skoro mogu reći neusporedivi, a ovdje ste u 2016. godini stoji  gdje 
zakonski dio, odnosno podloga ovog proračunskog izvještaja u odnosu na 202. godinu nam 
je 6mjeseci 2016. godine, a tu u  materijalima sam naglasila, u prvih 6 mjeseci godine je 
naša Opća bolnica Pula nije bila usklađena u punom iznosu u našem Proračunu, odnosno 
nego tek od 1.07.2016.godine, tako da su neki parametri prvenstveno zbog njezinih prihoda i  
rashoda jako iskaču u odnosu na prethodnu godinu. 
 Imamo i  pratimo  te naše nacionalne, odnosno predstavnika nacionalne manjine.  
 Znači, kao što je ovdje rekapitulacija u prvih 6 mjeseci ukupno2 je  naplaćeno prihoda 
u vrijednosti 433.000.000,00 kuna ili  34 % od plana, a 75 %više u odnosu na prethodnu 
godinu isto  razdoblje. U dijelu tog rashodi isto tako 403.000.000,00 kuna ili 32 % od plana i 
191 %za to. U tom dijelu, znači, rekapitulacije prenosimo i  viškove po godišnjem Izvještaju 
2016. godine, ukupne viškove, ova druga stavka 35.000.000,00 kuna . Oni su u  
sučeljavanima sa prihodima i rashodima, znači, korisnicima smo dali kao i Županijskom 
proračunu na korištenje prenesene viškove iz prethodnih godina i sada taj rezultat razdoblja 
ja bih to nazvala nije to pravo stanje stvari, nego rezultat razdoblja na dan 10,07. je taj višak 
od 30.000.000,00 kuna. U strukturi imamo višak u Županijskom proračunu otprilike 
12.000000,00 kuna, a kod korisnika  ovih ostalih 18.000.000,00 kuna. Kažem vam još 
jednom da je to  trenutna slika u tom trenutku. 
 U dijelu naplate prihoda pokušala sam vam, kao što je Župan rekao, mi se puno više 
bavimo korisnicima nego samim Županijskim proračunom, manji nam je obim prihoda. Ovdje 
su prihodi i  njihova naplata u ovom razdoblju, a1i je cijelo Izvješća, cijela ova moja 
prezentacija koncipirana na način da  vam prikažem što se dešava u funkcioniranju nas, a  
što se dešava u  funkcioniranju korisnika. Vidite da imamo od 398.000.000,00 kuna naplate 
čistog prihoda, 81.997,000,00 kuna m se odnosi na nas a na naše proračunske korisnike 
316.000.000,00 kuna po svim strukturama prihoda. Ovdje da samo istaknem, imate skupinu 
67, ukoliko je ovo  nejasno, ovo je prvenstveno zbog  uključivanja  ukupnih zdravstvenih 
ustanova u naš sustav, jer su to njihovi prihodi temelje ugovora sa HZZOM. Vidite da je lani  
tamo bila nula, a sada je 174.000.000,00 kuna. Isto tako naši proračunski korisnici nemaju 
kapitalne imovine da bi mogli izvršiti prodaju, to je ova skupina konta 71, Isto tako nemaju 
iskazane za sada primitke od povrata sa glavnice zajmove i nemaju prodaju udjela i dionica  
već je to samo u  segmentu Županijskog proračuna. 



 U djelu imamo i tih prelijevanja prihoda. Najznačajniji nam jer ovaj prihod od poreza 
gdje nastao neki najjasniji, najznačajniji izvor prihoda, ovdje je on,  idite da je njegova 
naplata u vrijednosti 72.000.000,00 kuna zajedno sa Županijskim porezima, ali  mi iz 
njegovog djela. osim nas, financiramo i  dio programske djelatnosti kod proračunskih 
korisnika, te je ovdje važno da naglasiti, to je funkcioniranje ustanova gdje smo mi osnivači ili 
financiramo hladan pogo0n ili gdje financiramo neke programske djelatnosti, a provode ih 
nađi proračunski korisnici. 
 Onaj možda drugi najzanimljiviji dio kome je danas aktualno je  baš i  radi jučerašnje 
sjednice  Vlade gdje ovaj porez na dohodak, koji vam je ovdje ukupan prihod naplate poreza 
na dohodak na području cijele naše Istarske županije. Mi to mjesečno usklađujemo sa 
izvještajima financijske agencije koja jer servis za država  i koja takva na dnevnoj bazi prati 
naplatu prihoda. Znači, temeljem izmjena poreznih stopa, propisa, taksa, osobnog odbitka, 
ukupno je naplaćeno manje u istom razdoblju u odnosu na prethodnu godinu za 3,5 % 
odnosno 12.200.000,00 kuna.  Mi kao Županijski proračun u onom  nenamjenskom dijelu 
smo dobili ovdje 1.755.000,00 kuna više. Vidite da je na svim osnovama  manje naplaćeno, 
prvenstveno zbog ovih izmjena poreznih stopa,  propisa, kao što sam i rekla.  
 Druga stvar koja je ovdje možda važna za naglasiti, a koja nije obuhvatila ovih 6 
mjeseci poreza na dohodak, je ovaj veliki obuhvat odnosno udar na likvidnost što 
Županijskog proračuna što proračuna gradova i općina to je povrat poreza na dohodak, koji 
su od lani 2016. godine idu automatizmom obračuna porezne uprave odnosno Ministarstva 
financija i oni su izvršeni tijekom mjeseca kolovoza i  rujna i obuhvat je puno veći u odnosu 
na prethodne godine, a u ovom  razdoblju toga nije bilo.  
 A u segmentu tih poreznih propisa i namjere države da  nam kompenzira taj drugi dio 
odnosno izgubljeni dio koji nećemo mi dobiti direktnim uplatama, država nam kompenzira 
temeljem Zakona o izvršavanju državnog proračuna na mjesečnoj bazi do punog iznosa 
ukupno naplaćenog poreza u pojedinom mjesecu. Tako da smo mi u  razdoblju od siječnja 
do svibnja dobili iz državnog proračuna 2.628.000,00 kuna i sada smo u  rujnu za kolovoz 
dobili 8.800.000,00 kuna. Oni nas stvarno na dnevnoj odnosno mjesečnoj razini prate i daj 
dio je , mogu reći, kao  najjednostavnije zacementiran na razini 2016. godine. 
To bi bilo u  segmentu najznačajnijih prihoda koji je vidite na razini godine ćemo, ako  budu  
ovakvi trendovi, doći do iznosa od 100.000.000,00 kuna. 
U dijelu funkcioniranja rashoda ovdje sam isto  htjela  vam prikazati te naše rashode sa 
1.253.000.000,00 kuna odnos koliko  smo mi odnosno onih 225.000.000,00 kuna 
funkcioniranja svih upravnih tijela, mogu reći da se u prvom dijelu godine, pogotovo  zbog te 
neizvjesnosti naplate najizdašnijih izvora prihoda išlo oprezno u trošenje proračunskih stavki 
pa su vam ukupna potrošnja po svim upravnim odjelima je otprilike 40 %. Nešto je  više u 
segmentu Upravnog odjela , konkretno, za financije i proračun, zbog financiranja određenih 
kredita i praćenja na likvidnost. Ostali su u  segmentu 
ukupnog izvršenja Proračuna. 
 U segmentu korisnika situacija je slična osim ovog dijela gdje od ukupno 

403.000.000,00 kuna najznačajniji iznos koji je ustvari utrošen iskazan je unutar 
ustanova u  Ministarstvu i tu  ću vam pokušati, dala sam si zadatak, da vam dam 
neku analitiku da vidite da  unutar plana, znači, unutar ustanova u zdravstvu od ovih 
879.000.000,00 kuna tu nam je velik komad kolača, ako tako mogu  reći, Opća 
bolnica Pula i u planu i u izvršenju ovih 258.000.000,00 kuna  prvenstveno  se odnosi 
na  Opću bolnicu Pula. Od ovih 600.000.000,00m kuna utrošeno otprilike , rekla sam, 
36.162.000,00 kuna. I ovi drugi isto naše ustanove iskazuju to izvršenje u ovoj 
vrijednosti. 

 Moram reći da vam malo pojasnim da nas oni na mjesečnoj bazi izvještavaju putem 
informacijskog  sustava i o svojim ostvarenim prihodima kao i o ostvarenim rashodima 
i da je u svakom trenutku moguće na mjesečnoj bazi moguće vidjeti funkcioniranje 
pojedinog proračunskog korisnika. 

 U  dijelu  rashoda, ono to je možda  najinteresantnije kada pogledate ukupan dio 
Proračuna i to usporedivost podataka ovdje sam vam htjela prikazati po osnovnim 
skupinama konta, a prvenstveno je u materijalu isto  tako  iskazano prelijevanje 



odnosno raspored ukupnih troškova svih rashoda od ovih 403.000.000,00 kuna po 
vrstama i onda vidite  da ustvari od segmenta rashoda za zaposlene, a što bismo  
rekli plaće djelatnika, najveći dio se odnosi na proračunske korisnike, od 171.000.000, 
kuna 165.000.000,00 naši proračunski kor9snici d ovih isto tako materijalnih  rashoda, 
gdje je situacija skoro slična do rashoda kod skupine konta dugotrajne imovine, 
odnosno da  najjednostavnije kažem investicija, a mi imamo  samo  servisiranje 
zajmova u svom dijelu. Znači, imamo nekih dijelova gdje na primjer se naši 
proračunski korisnici  ne mogu pojaviti u vidu troška odnosno na primjer ne mogu dati 
subvencije, to daje Županija za određenu djelatnost. 

 Ovo je slika troškova u segmentu ukupnosti Proračuna  podjela mi korisnici.  
 U dijelu funkcijske i organizacijske klasifikacije najveći dio se ustvari troši, kao što 

sam rekla, u ovom dijelu u Upravnom odjelu za  zdravstvo i to  na taj način  dužni smo 
iskazati ovu organizacijsku klasifikaciju koju se u ovom dijelu poklapa i sa funkcijskom, 
gdje vidite da je u Upravnom odjelu za  zdravstvo lociran najveći dio tih  funkcija, jer 
je to još jedan Izvještaj koji smo dužni dati prema Ministarstvu  financija i dalje prema 
Europskoj uniji. 

 U segmentu grafa koji je opet isti graf, jer zdravstvo ima najveći dio kolača od 68 %. 
 U djelu, evo Zaključka, ja sam htjela naglasi da se ne ponavljam koliko je bilo prihoda 

i  rashoda. I evo još jednom tu sam i napisala da taj prikaz Opće bolnice Pula po svim 
parametrima, jer se kod nje pojavljuju i troškovi i prihodi, dolazi do neke disproporcije 
u odnosu na prethodno  razdoblje 2016. godine. 

 Evo, ukratko toliko.  
 
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje pročelnici Slavici Benčić Kirac na izlaganju, za koje misli  

da je bilo dovoljno opširno. 
 Otvara raspravu za  klubove vijećnika za koju se javila vijećnica Marija Kadoić 

Balasko, u ime Kluba vijećnika IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI. 
 
 MARIJA KADOIĆ BALASKO, kaže da sada smo imali prilike čuti detaljno  Izvješće  

Upravnog odjela za proračun i  financije IŽ o izvršenju Proračuna IŽ za proteklih 6 
mjeseci. Mogu pohvaliti sam način koncipiranja Izvještaja. On je vrlo detaljan tako da 
svatko od nas može  u izvještaju naći obrazloženje  po programima i  aktivnostima i 
svim korisnicima naše Istarske županije.  

 Mogu se osvrnuti na samo izvršenje Proračuna koje smatram da je u redu s obzirom 
na ostatak ostvarenja prihoda i  rashoda Proračuna i znamo iz proteklih izvještaja  da 
je izvršenje u prvih šest mjeseci uvijek nešto niže od izvršenja Proračuna u  drugih 
šest mjeseci godine, proračunske godine.  

 Još bih se samo osvrnula na prihode od poreza i prireza na  dohodak što svi ističemo 
kako nas je jednostavno se svaka porezna reforma u proteklih p35 godina svaljuje na  
teret jedinica lokalne , područne i regionalne samouprave što se vidi iz priloženih 
brojki u kojima možemo isčitati da je u prvih 6 mjeseci 2016. godine izvršeno prihoda 
od poreza i prireza na dohodak u visini od 65.280.000,00 kuna, a  u prvih šest 
mjeseci ove godine izvršenje navedenog prihoda je 63.146.000,00 kuna ili 3,3 % 
manje u odnosu na proteklu godinu. I računajući na taj način na godišnjem izvršenju, 
ono što je rekao i Župan, to će biti negdje oko 7.000.000,00 kuna sigurno, možda i  
više. Ove godine i iduće godine država će nam kompenzirati taj  gubitak sredstava, 
međutim, 2019. prema prijedlogu novog zakona  financiranju jedinica lokalne 
samouprave država će nam kompenzirati 50 % tog gubitka sredstava, a kod 2020. 
godine  nula % nažalost. Međutim, to nije sve. Gubitak sredstava odnosi se i  na 
povećanje brutto  društvenog proizvoda. Međutim, teško je izračunati koliki je to  
gubitak, ali otprilike rast BDP-ea uvijek u principu bi trebao pratiti i rast brutto  
društvenog proizvoda, tako da prijedlog zakona mislim da tkogod može u Saboru dati 
primjedbe stvarno jedinice lokalne samouprave koje se trude, koje rade na  razvoju 
svojih županija na kraju novac se dijeli u drugim županijama, gradovima i općina. 

  



 PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu za klubove vijećnika i otvara pojedinačnu 
raspravu za koju se javlja vijećnik Boris Rogić. 

 
 BORIS ROGIĆ, IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI, mišljenja je da se radi samo o  10 %, 

10 % manje država uzima naših šoldi koji  su mukotrpno napravljeni kod nas. Ove  
brojke  bile bi sasvim drukčije. I to nije dovoljno, nego država tvrdi kako je u proceduri, 
a  vjerojatno to će i pasat u Saboru, i još će uzimati. Prema tome moram reći na 
primjer da dobrovoljni davaoci krvi  daju oko pola litre krvi po davanju, ne 0,6, 07 litara. 
Zašto ?Zato jer ne bi mogao  više dati nego 0,5 litara krvi. Mora postojati neka 
granica. U medijima čitamo da  jedna općina u Dalmaciji ima  realni Proračun 
1.500.000,00 kuna, a ima 6.000.000,00 kuna Proračun. 4.500.000,00 dobiva od 
države, znači i od Istarske županije i zamračio je 7.670.000,00 kuna tamo točku a) i 
točku b) što je protuzakonito, i kada su ga pitali kako to je rekao: opet bih to napravio. 
Sa našim šoldima on i njemu sličnih ima ih, nažalost, puno njih se tako ponašaju. 

 
 Pošto se više nitko nije javlja za riječ PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na 

glasanje Polugodišnjeg Izvještaj o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2017. 
godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno usvojila 
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Izvješće o radu župana Istarske županije za razdoblje od 01. siječnja do 30. lipnja 2017. 
godine 

 
 ŽUPAN IŽ, Valter Flego, naglašava da će nastojati biti jako kratak. 
 Zakon je rekao kako svakih 6 mjeseci Župan treba vijećnicima podastrijeti Izvješće o 
radu, što će sa guštom učiniti, vjerujući da možemo uvijek  zajedno poboljšati rad Župana, 
samim time i Županijske skupštine Istarske županije i  svih u Županiji. 
  Prije toga kaže da će reći da kompletan rad u prvih 6 mjeseci je u redu. Neki jesu, a 
neki nisu bili županijski vijećnici. Zahvaljuje se na usvajanju Izvještaja o radu,   
polugodišnjem obračun, veliko iskreno hvala na jednoglasnoj podršci za polugodišnji obračun 
i  nada se da će takva suradnja i takvo razmišljanje biti  prisutno slijedećih 4 godine u ovoj 
Županijskoj skupštini. 
 Ja ću vrlo kratko, najvažnije aktivnosti reći koje smo  radili na različitim područjima.  
Naglasak ću staviti na ono  gdje smo nešto učinili i dobili sredstva, a da nije spomenuto u  
prethodnoj točci, a to je Polugodišnji obračun Proračuna. Dobili smo, kao što možete vidjeti 
vrlo velika sredstva na udrugama koje ustvari smo mi formirali lagove, lagure u poljoprivredi 
gdje najviše smo dobili sredstava u Hrvatskoj kako bismo pomagali i ruralni razvoj, ribarstvo, 
ali isto tako kako bismo onda mogli pomagati gospodarstvo. To je, dakle, sve ono što sam 
prije govorio. To su aktivnosti koja  temeljem zakona ova Županija ne mora raditi. Neke 
županije to ne rade, ali  koji ne želimo biti a) administrativna, b) birokratska županija, nego 
razvojna županija. I zato jesmo u prvih 3 mjeseci krenuli sa Fondom od 60.000.000,00kunas 
pomoći našim gospodarstvenicima gdje danas mogu reći da je iz tog Fonda ostalo još 6 ili 7 
milijuna kuna što znači da su itekako poduzetnici prepoznati taj potencijal tog Fonda. A ono 
što me posebno veseli je da preko 55 % ukupnih sredstava je otišlo u proizvodnju. Dakle, to 
su aktivnosti zajedno sa gradovima, općinama sa Istarskom razvojnom agencijom koje 
itekako doprinose  rastu zapošljavanja i otvaranju novih radnih mjesta. Pogledajte samo ovaj 
slajd i vidjet ćete, dakle,  da ne idem u detalje, samo na ovom slajdu ove prezentacije da iz 
ovdje navedena 3 projekta. ja ću reći još dva ovako iz rukava, dakle, da navodnjavanje, da 
jednodnevna kirurgija Opće bolnice ili projekt Istarskih kaštela, ali još samo kada uzmemo 
ono što sam i prije kolegici spomenuo  Istarski vodozaštitni sustav i onih 50.000.000,00 kuna, 
dakle, mi samo u  tim projektima vratili smo  nazad naših šoldi više nego što je to 



jednogodišnji proračun Istarske županije. Jednogodišnji, kada sam rekao kojih 18 % 
županijske uprave, onih 218.000,00 kuna. To je smjer gdje  mi trebamo ići, ali za taj smjer 
treba imati ljude, trebate imati sredstva za avansirati, odnosno za prefinancirati europske 
projekte i isto tako za platiti, odnosno sudjelovati sa svojim postotkom u cijeloj aplikaciji, 
odnosno operacionalizaciji Europskog projekta. Zato su nam, dakle, važna sredstva i iz 
porezana dohodak kako bismo mogli biti uspješni u  europskim projektima, kako  ne bismo 
došli u situaciju da odbijamo  ne daj bože neke projekte, jer smo odličan renome si stvorili sa 
partnerima iz mnogih europskih regija diljem Europe, a tek sada se otvaraju ozbiljni natječaji 
da strukturni, da  konkurentnost i kohezija, ali  naravno i prekogranični interregovi idu, dakle, 
sve ostalo  gdje želimo biti uspješni. Bez  vlastitih sredstava ne možete biti uspješni i zato je i 
ona prethodna točka izuzetno važna i sa time koliko ćemo ukupno novih sredstava ovdje 
uspjeti osigurati za Istru, odnosno za sve naše korisnike.  
Sjećate se kada smo bili pričali lani o planovima da želimo početi nadograđivati i povećavati 
kapacitet za starije i nemoćne, tako se sada gradi Domenico Pergolis kao županijski dom za 
starije osobe. Želimo ne ovdje stati, imamo projekte i za depandanse u Mažuranićevoj, 
imamo projekte za proširenje Štiglića, itekako znamo što  treba i u Raši i u  Novigradu, da ne 
pričam ovdje u Pazinu ili u Labinu. Sve su to spremni projekti u koje,  vjerujte mi, sa ili bez 
države hoćemo ići, nažalost, ja jedan imao i  čast i priliku razgovarati sa ministricom o toj 
temi, za sada nisam optimista, ali o tome više drugi put kada bude i prvo čitanje Proračuna. 
 Danas je ovdje točka dnevnog reda koja se tiče zadnji korak prije nego što počnemo  
u Vodnjanu graditi novu ambulantu, odnosno ljekarnu za koju smo sve spremili. I da idem po 
ostalim situacijama, jer sam već prije rekao, dakle, ulaganja u osnovne škole. Bilo bi mi još 
draže kada bi bilo još više sredstava, ali prije sam kolegici objasnio kolik mi naših izvornih 
sredstava moramo davati na primjer samo u  subvenciji prijevoza, jer dobijemo manje 
decentraliziranih , a skuplje je kao što sam rekao, prijevoz u  Istri nego u Slavoniji. I iz tog 
razloga, nažalost, mnoga sredstva ne završe na novim školama, na e-učionicama,,m nego, 
reći ću,  auspuhu nekog autobusa. 
 Kada govorimo o  slijedećim projektima u regionalnom identitetu u kulturi  onda mi jer 
tako drago da smo uspjeli dobiti  jedan veliki europski projekt Kultura, obnove naših kaštela, 
koje ćemo obnoviti i turistički valorizirati kako bi cijeli taj projekt bio što Europa kaže 
samoodrživ, odnosno ja ću reći ekonomski isplativ i producirao nove sadržaje u ruralnom 
prostoru Istre, a da to sve skupa radimo transparentno i učinkovito. Potvrda je dakle, i 
najveće ocjene, odnosno priznanja koje je u mom Uredu za transparentnost Županijskog 
proračuna. 
 I isto tako najavljujem i molim vaš podršku i kroz sredstva u slijedećem Proračunu za 
nastavak e-uprave kako bi u potpunosti ova Županija vrlo, vrlo  skoro postala e-županija, 
praktički bez papira, nego sa  digitalnim podacima kako za naše korisnike tako i za nas same 
koji smo zaposlenici. 
 Sve to što smo napravili, napravili smo uz pomoć velikog truda, prije svega, svih ljudi, 
prije svega vas koji su podržali jedan takav Proračun  temeljem kojeg Župan može raditi, ali 
napravili smo , vjerujući da radimo ispravan posao, što želimo nastaviti i u  budućnosti. Ako 
imat neku sugestiju, neki prijedlog, neku ideju ili inicijativu,  znate da sam uvijek otvoren za 
iste.    
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu na izlaganju. Vijećnici su dobili kompletno Izvješće u  
pisanom obliku. Otvara raspravu za Klubove vijećnika za koju se javlja vijećnik Vili Rosanda, 
u ime Kluba vijećnika IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI. 
 
VILI ROSANDA,  drži da je ovaj kao i prethodni Izvještaj Župana pokazatelj da je Istarska 
županija jedna stabilna ustanova i da vodi jednu, kako ste vi sami  rekli,  razvojnu  politiku. I 
čestitamo vam na svemu što  se ste do sada napravili, a od svega ono posebno bih htio 
istaknuti programe kreditiranja poduzetništva koji su uvedeni ove godine u iznosu d 
60.000.000,00 kuna i praktički danas Istarska županija omogućava našim poduzetnicima 
kreditne povoljnije čak nego štosu od HABOR-a, ako se ne varam. 
U svakom slučaju čestitam vam i naš Klub vijećnika će podržati ovo  Izvješće. 



 
GORAN SUBOTIĆ, Klub vijećnika SDP-HSU-HSS-SDSS-IL, kaže da je njihov klub vijećnika, 
prije svega, konstruktivna opozicija, ali jednu stvar moramo vam pohvaliti, to su  sredstva iz 
Europske unije koje povlačimo kao Županija. I to je onaj put koji bi trebao biti u sinergiji s 
našom lokalnom samoupravom, sa gradovima i sa općinama. Stoga smatram da bi vaša 
Stručna služba koja  jako dobro radi trebala pomoći svim gradovima i općinama, ja dolazim iz 
Rovinja, mi recimo smo sudjelovali u projektima Europske unije u povlačenju sredstava, ali, 
recimo, jako malo povlačimo sredstava, koja su namjenska ili nenamjenska vezana  samo za 
područje Grada Rovinja. Vjerujem da je tako i u Puli. U Labinu sam čuo da se to puno bolje 
radi. Znači, postoji jako puno problema. Naša lokalna samouprava očekuje jednu sinergiju, 
jedan zamašnjak od Županije da uputite prema zajedničkoj suradnji, naravno, sa lokalnom 
samoupravom da bi to  bilo što bolje. 
Evo, toliko od nas za ovo Izvješće. I mi ćemo isto tako podržati ovo vaše Izvješće.  
 
DAMIR GRUNBAUM,  u ime Kluba vijećnika Živi zid, naglašava da će glasati za Izvještaj, jer 
misli da je jedan lijep kalendar postignuća s  kojima se malo koja Županija može pohvaliti.  
Mi iz Živog zida gledamo i  krajnje rezultate, rezultat nekih akcija, nekih projekata itd. Vratio  
bih se na neke stvari koje sam dosta spominjao  u medijima, da je Istra, koliko god izgledala 
razvijena itd., boluje od  bolesti od kojih  boluje i cijela Hrvatska, računi  su im blokirani itd. S 
druge strane veliki projekti koje sada radimo, što je moja kolegica govorila, ona nije stručna, 
pa  baš nije na najbolji način vama objasnila, njihov je ipak krajnji rezultat udar na džepove 
građana. Možda smo morali te projekte malo bolje analizirati, možda je trebao biti neki odbor, 
neka komisija, koja bi rekla ne, nećemo tu tehnologiju, jer ta tehnologija je preskupa, mi 
imamo čisto more i ne treba nam toliko efikasna tehnologija koja je u ENBR-u  u ovom 
slučaju. Recimo, otok Krk su išli na drugi stupanj pročišćavanja i jasno su zaključili to. Onaj 
koji zagađuje naše more to je, naravno, sjeverna Italija sa  svojim urbanim centrima. 
 Drugo što sam htio spomenuti to je, opet se vraćam na Kaštijun, Kaštijun će u skoroj 
budućnosti biti zatvoren, to svi dobro znamo, ako  se ide strategijom koja je primarno 
recikliranje otpada, za Kaštijun više neće biti sirovine, osim ako se ne desi ono što nitko od 
nas ne želi, a  to je da se  otpad iz tih tri, četiri kante stavljaju u  jednu kantu kako bi se ipak 
na kraju Hollcimu gorivo opskrbilo. 
  Sve to će koštati  džepove naših građana. Mi moramo ipak malo više voditi  brigu o 
tome.  Županu bih rekao da u  godinama u kojima  ćemo se još družiti više obrati pažnju,  
pomogne  ljudima na neki način da se  udar na njihove džepove ublaži, jer taj udar će biti 
najmanje 30 %. Ja to ne govorim napamet. U studijama izvedivosti, koje sam imao pri  ruci, 
predviđa s  35,9 % u Umagu  za aglomeraciju Umag. Isti je broj stanovnika za aglomeraciju  
Rovinj. Možemo očekivati isto to povišenje. 
 Malo preskačem temu. Hvala vam što me puštate. Ono što govorim je zbilja od  
egzistencijalnog značaja za sve građane Istre. Mislim da ćete se slagati sa mnom u vezi toga. 
 Ostale stvari, recimo, poskupljenje  Ipsilona. Ipsilon  poskupljuju kakogod hoće, svi 
šutimo i pravimo se da je to kao svaki put, svake godine puno više i kao hajmo dalje. Nitko o 
tome ništa ne govori.   
 Zaboravili smo na  vijadukte, vijadukt na Mirni. Sada ćemo ga  graditi. Naravno, da je 
u redu da se gradi vijadukt  koji  fali, krak do  tunela Učke. Čekajte  malo, nismo dovršili 
Ipsilon do kraja. Zašto  skrivamo kao zmija noge te investicije koje su jako velike. Znamo što 
je vijadukt Mirna. 
 to su neke stvari  o kojima moramo brinuti. Moramo brinuti o najsiromašnijima, o 
ugostiteljima kojima  će se dignuti porez, PDV-e na 25 %. To nismo smjeli na neki način 
dozvoliti,  barem se oduprijet tome. 
 Gospodine Župane, to je sa moje strane. Očekujem od vas  da bude piu' pepe, nema 
cukero. U svakom slučaju vam još jednom čestitam na  postignuću, na kalendaru koji ste 
nam ovdje  predstavili.  
 
TATJANA TOMAIĆ, u ime Kluba vijećnika HDZ želi čestitati Županu i  kazati da će Klub 
vijećnika HDZ-e podržati Izvješće i pokazati daljnju suradnju , ohrabrit Županiju da za bilo 



koje projekte koji su u interesu naše Županije da ćete dobiti kolikogod bude moguće podršku 
Vlade Republike Hrvatske. 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje i zaključuje  raspravu za  klubove vijećnika. Otvara pojedinačnu 
raspravu za koju se javlja Robert Velenik. 
 
ROBERT VELENIK, IDS,  kaže da mora iskazati svoje oduševljenje  Izvješćem Župana, 
definitivno su podaci jako dobri i da možemo biti svi skupa zadovoljni što je sve učinjeno.  
Ističe da  osobno mora istaknuti njemu  blisku temu i da želi da ta tema bude uvijek na 
sjednici Županijske skupštine, dapače, da je ojačamo u tom segmentu, a to je definitivno 
zavičajna nastava. Dakle, ja sam otac male djece koja su  sada krenula u školu i mogu reći, 
po prvim iskustvima, da je to pun pogodak i definitivno sa tim projektom  treba nastaviti  dalje, 
dapače, još više razvijati, osuvremeniti da, naravno, osim što svi  skupa znamo našu povijest, 
da znamo i zavičajnu povijest koja je za nas jako bitna.  
 Evo, samo toliko. Podržat ću Izvješće i sretno Župane.   
 
 Pošto se više nitko ne javlja za riječ PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje 
gospodinu ŽUPANU riječ za zaključnu  raspravu. 
 
 ŽUPAN IŽ, kaže da se želi, prije svega, zahvaliti  svima koji su uzimali učešća u 
raspravi, ali i svima vam koji  ste proučili ovo Izvješće, svima vama koji ste mi  i između 
dostave materijala i današnjeg dana  dali određene sugestije, ideje, inicijative i reći da ću i 
nadalje, kao što ste se mogli uvjeriti i prije, maksimalno raditi da rezultati budu i još bolji. 
 Kad gospodin Vili Rosanda kaže da Program poticanja poduzetništva i gospodarstva 
da je pun pogodak to mi je izuzetno drago, ali važno je,  dakle, da što kažu   naši poduzetnici 
i oni su jedva čekali i taj Fond, ali isto tako nemojmo zaboraviti i na Fond za razvoj 
poljoprivrede, gdje a nešto radite 10 ili koliko godina onda misli3ote da ste na pravom smjeru, 
ali kada vam Odbor Europskog parlamenta za poljoprivredu skine kapu i kada oni žele učiti 
od vas kako, dakle, mi razvijamo  našu poljoprivredu ili turizam, onda definitivno znate da ste 
na pravom putu što se  tiče i razvijene Europe što mi je tako drago i na što sam kao Župan, 
koji imam čast sada obnašati funkciju ponosan,  
 Hvala gospodinu Subotiću, hvala na tome što u biti  vidimo da jedan od autora za 
pokrenuti kompletno, dakle, našu riču i po  segmentima i po djelatnostima, jesu EU fondovi i 
sasvim sigurno i u ovoj Županijskoj skupštini još ćemo  puno razgovarati o EU fondovima, 
nažalost, tu se sada nadzire jedan problemčić ili problem koji se zove indeks razvijenosti, ali 
nemojmo tu temu danas otvarati, vjerujem da ćemo naći zajedno sa resornom ministricom i 
sa Ministarstvom, a i sa Vladom odgovor na to pitanje da nam se  desilo u  Hrvatskoj da mi 
koji imamo  projekata, a zbilja imamo spremnih oko dvadesetak strateških projekata  samo 
za strukturne  fondove ne bi mogli doći u  razmatranje,  a da neki drugi nažalost koji nažalost 
nemaju spremnih projekata neće moći konkurirati što znači  da ćemo svi zajedno kao 
Hrvatska biti neuspješni, ali u tom scenariju ne želim ni nagađati s obzirom da je cilj cijele 
Hrvatske čim više i europskih sredstava da ostane u Hrvatskoj, naravno, u svim županijama, 
tak i u  Istri. Mi pomažemo mnogim gradovima, mnogim općinama, otvoreni smo,  vjerujte za 
svih, evo, srce mi je puno, dva smo velika projekta za Općinu Lanišće, kao najmanju, 
najsiromašniju općinu, aplicirali i pripremili i mislim da je to zbilja jedna vrlo, vrlo konkretna 
pomoć, gdje smo mi otvoreni sukladno našom kapacitetima za apsolutno svih koji to žele.  
 Hvala i poštovanom vijećniku iz Živog zida, Damire hvala, hvala na razmišljanjima i 
prije sam rekao da u cijelom svijetu, tako i kod nas ekologija košta. I točno je, istina je, ono 
što mi  radimo, radimo nam tome da pokušamo i optimizirati neke stvari, ali neke stvari su 
već i zadane i zacrtane ili predodređene  od investitora. 
 Što se tiče Kaštijuna, ja ću opet ponoviti Fond zaštite okoliša je investitor. Fon zaštite 
okoliša je, dakle,  taj od koga, ja se nadam da ćemo mi to i preuzeti, ali ja sam apsolutno za, 
evo, to sam pretprošli tjedan i kad sam bio kod ministra Ćorića rekao i prije toga kod 
profesora Dobrovića, da čim  više stimuliramo razvrstavanje, da čim više stimuliramo i kroz to 
da praktički da imaju benefit, a naši gađani koji će odvojiti papir, plastiku, staklo, koji će to 



moći na uređenom tržištu otpada i prodati ili dio otpada. Međutim, neki dio u Europi, u svijetu,  
tako i kod nas ostane, pa će ga zbrinuti. I zato, dakle, trebamo čim prije uspostaviti i sustav 
Kaštijuna koji treba brinuti o jednom takvom  dijelu, ostatnom dijeli, otpada koji neće moći  
biti  razvrstan , a koji ne želimo  više stavljati na onaj kup, na ono brdo koje je defakto  već na 
Kaštijunu, ali i na drugim našim odlagalištima otpadima diljem Istre već danas je. 
 Zajedno s gradovima, s općinama radimo i na mnogim zdravstvenim programima, 
socijalnim programima. Samo mi u našoj županiji i van decentraliziranih funkcija imamo 38 
različitih programa u zdravstvu, u socijalnoj skrbi, jer jasno je i apsolutno  se slažem sa vama 
nismo izolirani otok. Mnogi naši građani imaju izuzetno velikih problema i sa  blokadom i  sa 
deložacijom i sa svim ostalim  situacijama koje se dešavaju iz različitih razloga. Međutim, ja 
ću samo reći da mi kao županija, mogu reći za ovaj mandat  koji imam ja čast obnašati  
dužnost, ni jednu cijenu usluga nismo dignuli, ni jednu, unatoč 4 porezne reforme, unatoč 
gubicima, velikim gubicima sredstava, da se ne vraćam na prijašnje rasprave.   
 Oko Ipsilona apsolutno ste u pravu. Da, dupliranje Limske drage, da dupliranje  
vijadukta Mirna. Međutim, budimo svjesni da to će opet imati konzekvence na koncesijski 
ugovor, budimo svjesni da će to opet imati konzekvence i na cestarinu. I mislim da je jako 
dobro da radimo prioritetno po meni ono što možemo  besplatno dobiti financiranje, a to je 
sasvim sigurno zbog prometa druga cijev tunela Učke, ali zbog gužvi koje je ovo ljeto od 
Lupoglava do Matulji su iks dana bile. Isto tako mislim da  obzirom da je, evo, slijedeća točka 
dnevnog reda ŽUC, da trebamo se zalagati kada govorimo o cestama da  u ŽUU nam se ne 
dešava, kao što se dešava u županiji, a to je da iz godine u godinu radi različitih trošarinskih 
stopa , preraspodjele i tako, ostajemo praktički bez puno sredstava koja idu prema Hrvatskim 
autocestama, a reći ću da Bina Istra ima  najjeftinije održavanje od svih koncesionara u 
Republici Hrvatskoj. 
 I završit ću sa  zahvalom gospođi Tatjani Tomaić. Naravno, da imamo  cijeli niz 
projekata,  da dnevno i tjedno razgovaramo i da smo zainteresirani da čim više imamo  
realiziranih projekata, tako da sasvim sigurno sa Vladom imamo masu  tema, vjerujem, koje 
ćemo i uspješno realizirati i  u  nekom od budućih izvještaja da će pisati ovdje ono će, 
odnosno realizirano. 
 A oko zavičajne nastave ćemo nastaviti. Želimo još i veći iskorak općenito u 
obrazovanju, kako osnovnom, tako visokoškolskom. Naravno da za to treba novaca, ali isto 
to smo spremni aplicirati i prema Europskim fondovima. 
 
 PREDSJEDNIK,   zahvaljuje se svima koji su uzeli učešća u raspravi i gospodinu 
Županu. Zaključuje raspravu i daje na glasanje  Izvješće o radu župana Istarske županije za 
razdoblje od 01. do 30. lipnja 217. godine, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština 
jednoglasno usvojila 
  

IZVJEŠĆE 
 

o radu župana Istarske županije  za razdoblje od o1. do 30. lipnja 2017. godine 
     

AD – 6 
Prijedlog  Zaključka o usvajanju Polugodišnjeg izvještaja o izvršenju financijskog 

plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za razdoblje od 01.01. do 
30.06.2017. godine 

 
 Sjednici prisustvuje i gospođa Biserka Griparić, pomoćnica ravnatelja ŽUA. 
  Pored pismenog obrazloženja nije potrebno dodatno obrazloženje pa otvara raspravu 
za klubove vijećnika, za koju se javila Sandra Radolović. 
 
 SANDRA RADOLOVIĆ,  SDP, naglašava da stoji iza svega što su  njezine kolege 
vijećnici iz Kluba  vijećnika prije rekli i da želi pohvalili Župana  za njegovo  Izvješće i kolege 
iz Upravnog odjela za financije i proračun  vezano na izvršenje Proračuna.  I kao što je moj 
kolega Subotić  rekao mi ćemo zaista nastojati biti konstruktivna oporba, pohvalit ćemo ono 



što je dobro,  a isto tako ćemo i kritizirati i dati neke preporuke za poboljšanj4 rada same 
Županije. 
 Ja sam članica Odbora za financije, pa sam slušala detaljno obrazloženje za 
Polugodišnji izvještaj o izvršenju financijskog  plana Županijske uprave za ceste Istarske 
županije za razdoblje od 01.1.  do 30.06.2017. godine, tako da sam dobila i neke dodatne 
informacije. 
 Žao mi je što je na prošloj sjednici Županijske skupštine nisam došla na red za pitanje 
budući da je sjednica  bila upravo držana  na   dan otvaranja Motovunskog  festivala. 
Vjerujem da svi volite ići u Motovun na najviše. posječeno  malo turističko  mjesta u 
unutarnjoj Istri. Međutim, mi dalje vidimo da se po pitanju županijske ceste Motovun – Livade 
nije već dugi niz godina nije ništa napravilo, u svom polugodišnjem Izvještaju, a i  u 
financijskom  planu za drugi dio godine vidljivo je da niti dalje se neće ništa napraviti. Moram 
priznati da nisam bila članica Županijske skupštine 2014. godine, a istražila  sam malo 
podatke, pa sam vidjela da se navedena cesta bila prijavila 2014. godine zajedno sa 
klizištima Žudetići i Sovinjak na natječaj Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost, 
međutim, vidim da obnova ceste nije prošla, pa ne znam zaista informacije da li je to na 
Županijskoj skupštini bilo obrazloženo zašto nismo dobili taj natječaj, da li je bilo naša greška 
odnosno županije i samog ŽUCA u pripremi projektne dokumentacije ili je bilo stvar nečega 
drugoga. 
 Dakle, ono što smatram i što je vidljivo iz ovog Polugodišnjeg izvještaja i financijskog 
plana za drugi dio godine, dakle, treba utvrditi prioritete. Ne možemo u županiji kada 
govorimo  županijskim cestama o kojima  brine ŽUC i lokalnim cestama nanovo asfaltirati 
neke  ceste koje su u dosta dobrom stanju. Mi zaista nemamo prioriteta cesta, pogotovo 
kada govorimo o nekom osovinom ceste Motovun – Livade, u Kaldiru cestu kod mjesnog 
groblja. Dakle, vidim da će se započeti raditi na  pol dionici 1 u Motovunu. To je  zaista 
uzdignuti asfalt, j ljudi tamo ne mogu prolaziti. To su prioritetni problemi njihovi svakodnevni. 
I zaista ja ne znam u biti  tko utvrđuje prioritete u ŽUCU kada se radi o samoj obnovi  cesta i 
sanaciji. N znam još koliko je u funkciji onaj Županijski savjet za sigurnost prometa 
cestovnog Istarske županije. Vidim na stranicama Istarske županije da su to zaista stari 
podaci. Ne znam da li je taj Savjet još uvijek u funkciji. Mislim da bi se i njega trebalo pitati 
kada se radio obnovi i sanaciji  cesta u Županji. Dakle, samu  struku, jer taj Savjet koliko sam 
vidjela treba, naravno, ažurirati podatke na stranicama, jer nisu ažurirane, a taj Savjet nije 
sastavljen od političara i tako bi to trebalo funkcionirati. Dakle, plan ŽUCA, izvješće, ne bi 
trebao funkcionirati na način, ja ću to sada malo iskritizirati, evo, ispričavam se već  unaprijed, 
ali to je već tako, ne bi trebalo  funkcionirati na način da kada se promjeni vlast u nekoj 
općinu, u nekom  gradu,. kada dođe podobna vlast, da se tada počne raditi  cestovna 
infrastruktura. Dakle, to  bi sa svima nama ovdje prisutnima  trebali bi  se svi uzdignuti iznad 
toga. A ja  vjerujem da će se  kolege iz ŽUCA možda i opravdati time upravo tom 
neprovedenom decentralizacijom, kako su im smanjena sredstva iz naknade za uporabu  
cesta, koje je smanjeno za nekih 10 % i trošarina za gorivo, ali isto tako mislim da stalno 
govorimo o  nekakvoj decentralizaciji, mislim da se tako izrazim, da vi niste dovoljno 
agresivni, pogotovo županijska vlast kada  se priča o decentralizaciji. Kako to mislim ? Mislim 
da se previše u medijima govori o decentralizaciji, a da se ne radi  na  konkretnim koracima. 
Što ovdje hoću reći ? Nije dovoljno da jedan ŽUC dovede do izmjene Pravilnika kod ministra. 
Moj prijedlog je da naš ŽUC bude taj koji će predvoditi sve ŽUCEVE Republike Hrvatske, koji 
će zajedno predati prijedlog ministru da se upravo iz te trošarine za gorivo  da se povećaju 
sredstva ŽUCU i da ŽUC počinje zaista obnavljati ceste koje su nam prioritet. 
 
 VEDRANA GREGOROVIĆ HRVATIN, IDS, kaže da  bi iskoristila priliku i pohvalila 
rad, napore Županijske uprave za ceste što, bez obzira na konstantan pad izvornih prihoda o 
kojima je danas bilo više riječi, ipak uspijeva realizirat programe i projekte  redovnog 
održavanja i građenja na području cijele Istarske županije.  
 Također htjela bi  napomenuti i suradnju koju ŽUC ima sa jedinicama lokalne uprave i 
samouprave odnosno sa gradovima i općinama koje su veliki suport i veliki suradnici upravo 



na rješavanju imovinsko-pravnih odnosa, bez kojih, naravno, dobar dio tih projekata ne bi bio 
ni realiziran. 
 Raduje me da je dobar dio tih projekata odrađen kroz 2017. godinu i na području 
Buzeštine i to posebno na lokalitetima koji su od iznimnog značaja za lokalno stanovništvo, 
tako da se ja ne bih složila s kolegicom /Sandra Radolović) da i nije nešto odrađeno. 
Vjerujem da će sličnih projekata biti i dalje, da će ŽUC nastaviti svojom dinamikom i u  
narednom razdoblju.    
  
 SANDRA RADOLOVIĆ, replika, kaže da bi samo kolegici replicirala. Ja sam si malo  
dala truda i želim da kažem da sam stvarno štreber kada se javljam po pitanu neke 
problematike.  Samo sam prenijela izjavu samog ravnatelja koji je prošle godine svim 
medijima izjavio da je od 1275 kilometra cesta o kojima ŽUC brine, što Županijskih što 
lokalnih cesta, čak  233 cesta,  ocijenjeno ne od strane nas prolaznika, građana, već od 
samog ŽUCA da je stanje pod 4. loše i stanje pod 5. jako loše. Mislim da mi svi zajedno  
trebamo naći načina, zaista ne nam  tko utvrđuje prioritete kada u neku općinu, grad,  dođu 
građani  tko utvrđuje prioritete što će se te godine raditi. 
 
 Pošto se više nitko ne javlja za raspravu PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje 
riječ gospođi Biseri Griparić, pomoćnici ravnatelja ŽUCA da odgovori na postavljena pitanja i 
dade pojašnjenja.. 
 
 BISERKA GRIPARIĆ, pozdravlja sve prisutne u ime Županijske uprave, u ime 
ravnatelja i u svoje osobno ime. Iz financijskog plana  vidjelo se da  ŽUC ima dosta skromna 
sredstva, koja   se iz godine u godinu  smanjuju. Kaže da bi samo htjela odgovoriti  gospođi 
vijećnici (Sandri Radolović) na pitanje o Motovunu pod dionici 1. Mi  smo upravo pred 
zaključenje okvirnog sporazuma. 19. je istekao rok mirovanja za okvirni sporazum. Čim 
sazovemo Upravno vijeće zaključit ćemo okvirni sporazum za dionicu 1, Motovun – Livade. 
To je dosta veliki zahvat, 5.000.000,000, kuna. Mi se stvarno borimo  svim snagama da 
namaknemo sredstva. Kao što ste vidjeli naš osnovni prihod je naknada za ceste, to je 
cestarina koja se plaća pri  registraciji motornih vozila. To su dosta skromna sredstva, 
68.000.000,00 kuna. Svi ostali prihodi su minorni. Tehničke pomoći koje su tu prikazane 
ustvari su pomoći od sufinanciranja lokalne samouprave i mi se svake godine natječemo 
prema Ministarstvu unutarnjih poslova temeljem Nacionalnog programa sigurnosti prometa 
na cestama i dobivamo određene sredstva.. Sredstva iz trošarine 0,60 lipa po litri prodanog 
motornog goriva. U prethodnom  razdoblju dobivali smo, međutim, u 2016. i u 2017. godini 
odlukom ministra nismo dobili niti jedne kune. Tako da unutar sredstava s kojima 
raspolažemo pokušavamo  maksimalno održavati 1250 kilometara cesta od koji imamo još 
uvijek 38 kilometra ceste sa makadamskim kolničkom zastorom, pa smatramo da je  u 21. 
stoljeću neodrživo. 
 Evo, ja se nadam da ćemo početkom godine početi sa sanacijom prvog dijela ove 
ceste u dužini od jednog kilometra,  vrijednost radova je 4.000.000,00 kuna. 
 Kada budemo obrazlagali plan za 2018. godini vi ćete vidjeti da smo predvidjeli i  
raspisivanje okvirnog sporazuma za nastavak te ceste, znači, za preostali kilometar ceste 
predračunska vrijednost je 4.000.000.000,oo kuna. Ja se nadam da ćemo svi skupa iznaći 
sredstva, da to nekako odradimo. Ja se nadam da će se Istarska županija skupa sa 
Županijskom upravom za ceste boriti da se nekako vrate sredstva iz  te trošarine u Proračun 
ŽUCA kako bismo mogli iskoristiti za uređenje naših cesta. 
 
   PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na glasanje Zaključak o usvajanju 
Polugodišnjeg  izvještaja o izvršenju financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske 
županije  za razdoblje od 01.01. do 30.06.2017. godine, te nakon glasanja utvrđuje da je 
Skupština  jednoglasno donijela  
 

ZAKLJUČAK 
 



Županijske uprave za ceste Istarske županije  za razdoblje od  01.01. do 30.06.2017. 
godine, 
 

AD – 7 
Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Istarskih 

domova zdravlja o zaduživanju radi nabave financijskih sredstava za financiranje 
projekta izgradnje i opremanja ambulante primarne zdravstvene zaštite u Vodnjanu 

 
 AD – 8 Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća 
Istarskih ljekarni o odabiru najpovoljnije ponude za gradnju zgrade zdravstvene 
namjene – Ljekarna „Vodnjan“ 
 
 Te dvije točke dnevnog reda su povezane pa PREDSJEDNIK, predlaže da se 
objedine, čime se Skupština  suglasila. 
 Uz dobivene materijale Skupština se suglasila da nisu  potrebno dodatna 
obrazloženja. 
 Skupština je bez  rasprave i primjedbi jednoglasno donijela 
 pod AD- 7 

ZAKLJUČAK 
 
o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Istarskih domova zdravlja o 
zaduživanju radi nabave financijskih sredstava za financiranje projekta izgradnje i 
opremanja ambulante primarne zdravstvene zaštite u Vodnjanu 
 
 pod AD – 8  

ODLUKU 
 
o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Istarskih ljekarni o odabiru 
najpovoljnije ponude za gradnju zgrade zdravstvene namjene – Ljekarna „Vodnjan“ 
 
 U nastavku je Skupština bez obrazloženja i primjedbi jednoglasno donijela akte za 
točke AD – 9 do AD – 18 : 
 
AD – 9   

ODLUKU 
 
o povjeravanju ovlaštenja Općini Vrsar – Orsera za davanje koncesija na pomorskom 
dobru 
 
AD - 10 

ODLUKU 
 
 o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Pula 
 
 AD-11  
 a. 
       
o davanju suglasnosti na  

ODLUKU 
 
                     o izmjenama Statuta Lučke uprave Rabac 
 b. 
 
                      o davanju suglasnosti na 
 



ODLUKU 
 
o izmjenama Statuta Lučke uprave Umag-Novigrad 
  
 AD – 12 

ODLUKU 
 
o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o isknjiženju zgrade u Livadama 
 
 AD – 13 
 

a. ODLUKU 
 
 o osnivanju Savjeta za socijalnu skrb Istarske županije 

    b. 
RJEŠENJE 

 
 o imenovanju predsjednice i članova/članica Savjeta za socijalnu skrb 

 
 AD- 14 

RJEŠENJE 
 
 o imenovanju predsjednice i članova/članica Savjeta za zdravlje Istarske županije 
 
 AD - 15 
 a.  

ODLUKA 
 
  o potrebnom broju mrtvozornika za područja gradova i općina u Istarskoj županiji 

b.  
RJEŠENJE 

 
o trećim izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju mrtvozornika na području 
Istarske županije 
 

AD – 16 
 

RJEŠENJE 
 
o imenovanju ravnateljice Javne ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima 
prirode IŽ "Natura Histrica" (Silvia Buttignoni). 

 
AD – 17 

Rješenje o imenovanju Antikorupcijskog povjerenstva Istarske županije 
 

RJEŠENJE 

o imenovanju Antikorupcijskog povjerenstva Istarske županije 

I. 

U Antikorupcijsko povjerenstvo Istarske županije imenuju se: 

1. Boris Rogić, predsjednik 



2. Goran Subotić, zamjenik predsjednika 
3. Cinzia Počeko Kranjec, članica 
4. Aleksa Vale, član 
5. Divna Radolović Rosanda, član 

II. 

Ovim se Rješenjem stavlja van snage točka III. Odluke o osnivanju Antikorupcijskog 

povjerenstva na razini Istarske županije („Službene novine Istarske županije“, br. 

3/14). Točke IV. i V. predmetne Odluke postaju točke III. i IV. 

III. 

Ovo Rješenje stupa na snagu osam dana od dana objave u "Službenim novinama Istarske 

županije" .  

AD – 18 
 

RJEŠENJE 
 
o izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju predsjednika i članova Službeničkog 

suda Istarske županije Pazin, Tribunale per il personale impiegatizio della Regione 
Istriana, Pisino 

 
AD – 19 

Prijedlog Zaključka  o davanju  prethodnog pozitivnog mišljenja na imenovanje 
načelnika policijske uprave Istarske. 

 
 PREDSJEDNIK, naglašava da je načelnik već imenovan, međutim, procedura je 
takva. Prijedlog je dobiven na način da  nismo mogli to staviti na dnevni red, jer nije bilo 
sjednice Županijske skupštine, ali misli da je u redu da ipak Skupština provede predviđenu 
proceduru kako treba. 
 Za raspravu se javio  vijećnik Damir Grunbaum. 
 
 DAMIR GRUNBAUM, ŽIVI ZID, naglašava da će biti  kratak, da gospodina ALENA 
KOBOTU poznaje,  blizu je Umaga, Marije na Krasu. Sve kvalifikacije koje su u  biografiji 
napisane  stoje. Ali, ono što je  najbitnije  Alen Klobot je dobar čovjek i  vezan uz Istru, tako 
da dušom i srcem  ću dignuti  ruku za njegovo imenovanje.    
 
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje vijećniku Damiru Grunbaunu. 
 Zaključuje raspravu i daje na glasanje Zaključak o davanju  prethodnog pozitivnog 
mišljenja na imenovanje načelnika policijske uprave Istarske, te nakon glasanja utvrđuje da 
je Skupština jednoglasno donijela. 
  

ZAKLJUČAK 
 
o davanju prethodnog pozitivnog mišljenja na imenovanje načelnika Policijske uprave 

istarske 

 

1. Daje se prethodno pozitivno mišljenje na prijedlog Ministarstva unutarnjih poslova 
Republike Hrvatske – Ravnateljstva policije za imenovanje Alena Klabota načelnikom 
policijske uprave istarske. 

2. Ovaj Zaključak stupa na snagu danom objave u „Službenim novinama Istarske županije. 



 Čestita Alenu Klobotu i  vjeruje da ćemo imati uspješnu suradnju, ali koristi priliku da 
se zahvali i gospodinu Cestaru. koji je do sada bio načelnik na  uspješnoj i dobroj suradnji sa 
Istarskom županijom.  
 Ovime je iscrpljen  dnevni red 

 Najavljuje sjednice koje se odnose na Županijski proračun, prvo čitanje 20.011.2017. 

godine i usvajanje Proračuna 18.012.2017. godine. To su planski  datumi. Da li će biti 

još jedna sjednica u 10. mjesecu vidjet ćemo potrebe. 

 Pošto ima i  dosta novih  vijećnika Proračun se usvaja u dva čitanja. U prvom čitanju 

se predstavlja kompletan Proračun, nakon toga dajemo određeni rok za amandmane. 

Na drugom čitanju se Župan izjašnjava o amandmanima. Na drugo čitanje nema više 

rasprave osim o amandmanima i usvaja se Proračun.  Tako da je to jedna malo 

drukčija procedura od klasičnih odluka, zbog toga najavljujemo to unaprijed da se 

pripremite, jer bismo stvarno željeli da što više prijedloga i sugestija bude uključeno u 

novi Proračun. 

 

 PREDSJEDNIK VALTER DRANDIĆ, zaključuje 4. sjednicu Skupštine Istarske 

županije. 

 Sjednica je zaključena u 12, 35 sati. 

 

 

 

ZAPISNIK VODIO                                                               PREDSJEDNIK SIŽ: 

 

IVAN KLARIĆ                                                                     VALTER DRANDIĆ 

 

 

 

 


